
BR.0002.2.2025 

P R O T O K Ó Ł nr VIII/2025 
z VIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach,  

odbytej w dniu 27 stycznia 2025 r. w godzinach od 1000do 1420 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Maciej Polasik. 

Radni Rady Miejskiej – według załączonej listy obecności – załącznik nr 1 do protokołu. 

Radni nieobecni:  

1. Zdzisław Januszewski 

2. Patryk Tobolski 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

1. Arseniusz Finster   - Burmistrz Miasta  

2. Adam Kopczyński  - Z-ca Burmistrza Miasta 

3. Robert Wajlonis  - Dyrektor Generalny Urzędu Miejskiego w Chojnicach  

4.  Wioletta Szreder   - Skarbnik Miasta 

5. Waldemar Gregus  - Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego 

6. Przewodniczący SMO i pozostałe osoby uczestniczące w sesji według załączonej listy obecno-

ści – załącznik nr 2 do protokołu. 

Materiał sesyjny wraz z porządkiem VIII sesji (biuletyn nr 7/25) został radnym doręczony  

w dniu 17 stycznia 2025r. 

Ad. 1 

Przewodniczący Maciej Polasik – witam wszystkich bardzo serdecznie. Otwieram obrady VIII 

sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

Ad. 1 a) 

Przewodniczący Maciej Polasik – stwierdzam, że jest nas na sali aktualnie 17 radnych, mamy 

więc kworum. Nieobecnym radnym, którzy ze mną się kontaktowali, życzę szybkiego powrotu do 

zdrowia, bo wiem, że mają małe problemy infekcyjne. 

Zanim rozpoczniemy obrady, chciałbym jedną krótką informację Państwu przekazać, taką porząd-

kującą. Informuję, że sesja jest na bieżąco transmitowana i rejestrowana za pomocą elektronicznych 

środków przekazu. Proszę więc o wyraźne i głośne wypowiedzi kierowane do mikrofonu, co po-

zwoli na pełną i precyzyjną transkrypcję. Zaznaczamy, że wypowiedzi poza mikrofonem bez wy-

raźnego udzielenia głosu nie będą ujęte w protokole, bo one są słabo słyszalne i nie chcemy ich 

przekręcać. Tak że bardzo proszę wszystkich radnych, żeby się do tej mojej prośby pozytywnie 

ustosunkowali. 

Ad. 1 b) 

Przewodniczący Maciej Polasik – chciałem zgłosić wniosek o zmianę porządku obrad poprzez 

zdjęcie pkt. 17 „Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Filii Nr 6 Miejskiej Biblioteki Pu-

blicznej zlokalizowanej w Chojnicach przy ul. Młodzieżowej 33 oraz zmiany statutu Miejskiej Bi-

blioteki Publicznej”. Wniosek ten motywuję tym, iż zgłaszający go do porządku obrad, Pan Bur-

mistrz wycofał go z porządku. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Przewodniczącego. 
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liczba oddanych głosów  – 17 

za  – 17 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Wniosek o zmianę porządku obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach poprzez zdjęcie 

pkt. 17 „Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Filii Nr 6 Miejskiej Biblioteki Pu-

blicznej zlokalizowanej w Chojnicach przy ul. Młodzieżowej 33 oraz zmiany statutu Miejskiej 

Biblioteki Publicznej” został przyjęty.  

Przewodniczący Maciej Polasik – chciałbym również do porządku obrad zgłosić następujący 

wniosek o jego zmianę, a mianowicie wprowadzenie pkt. 24a „Projekt apelu Rady Miejskiej  

w Chojnicach dotyczący całodobowej apteki. Informację pisemną i elektroniczną otrzymaliście 

Państwo, jeśli chodzi o treść tego apelu. Zarządzam głosowanie nad tym wnioskiem. 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Przewodniczącego. 

liczba oddanych głosów  – 17 

za  – 17 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Wniosek o zmianę porządku obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach poprzez wprowa-

dzenie pkt. 24a „Projekt apelu Rady Miejskiej w Chojnicach (apteki całodobowe) został przy-

jęty.  

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Pani radna Magdalena Kamińska. 

− Radna Magdalena Kamińska – wniosek formalny w sprawie pkt.1b dotyczący adresu biblio-

teki – Młodzieżowa 35. Tam jest pomyłka.  

Przewodniczący Maciej Polasik – projekt jest zdjęty, tak że na przyszłość będziemy pamiętać  

o tym. 

Po zmianach porządek obrad VIII sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) wnioski do porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

3. Powołanie Sekretarza sesji i Komisji Wnioskowej. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między-

sesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z prac w okresie między sesjami. 

6. Informacja o realizacji uchwał i wniosków podjętych na VII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

7. Przedłożenie przez Przewodniczących Komisji wniosków i opinii podjętych w okresie między-

sesyjnym. 

8. Ustosunkowanie się do wniosków Komisji. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej Chojnice na 2025 r. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025 – 2042. 

11. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Chojnickiego. 

12. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospoda-

rowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Chojnice na lata 2022 – 2027”. 
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13. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 

użytecznych w Gminie Miejskiej Chojnice na rok 2025. 

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu drogi gminnej. 

15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dota-

cji celowej na dofinansowanie prac związanych z modernizacją źródeł energii cieplnej na tere-

nie Gminy Miejskiej Chojnice w ramach konkursu „STOP dla SMOGU w Chojnicach”. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 

Miejskiej Chojnice na lata 2025 – 2027. 

17. Projekt uchwały zdjęty z porządku obrad. 

18. Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości.  

19. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości.  

20. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

21. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii do projektu Audytu Krajobrazowego Wojewódz-

twa Pomorskiego.  

22. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Chojnicach na rok 2025. 

23. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Chojnice. 

24. Apel Rady Miejskiej w Chojnicach. 

24a. Apel Rady Miejskiej w Chojnicach (apteki całodobowe). 

25. Wnioski i oświadczenia radnych oraz odpowiedzi na wnioski. 

26. Informacje o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. 

27. Wolne wnioski i oświadczenia klubowe. 

28. Zakończenie VIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach.  

Ad. 2 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do realizacji punktu drugiego, a mianowicie 

przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. Pani radna Magdalena Kamińska, 

bardzo proszę.  

− Radna Magdalena Kamińska – Wysoka Rado, z protokołem VII sesji się zapoznałam. W peł-

ni odzwierciedla on przebieg obrad, proszę zatem o przyjęcie go bez odczytania.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Przystępujemy do głosowania. Kto z Pań  

i Panów radnych jest za przyjęciem protokołu z VII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach? 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu VII sesji Rady Miejskiej.  

liczba oddanych głosów  – 17 

za  – 17 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Protokół VII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach został przyjęty. 

Ad. 3 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do realizacji trzeciego punktu dzisiejszego po-

rządku obrad, a mianowicie powołanie Sekretarza sesji i Komisji Wnioskowej. 

Panie radny Bonna, bardzo proszę się zalogować, tak? W tej chwili jest nas 18 radnych. 

Na Sekretarza sesji proponuję Pana radnego Radosława Kołaka. Czy wyraża Pan zgodę? 

− Radny Radosław Kołak – wyrażam zgodę.  
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Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Czy są jakieś inne propozycje? Nie widzę. 

Przystępujemy do zgłaszania kandydatów do Komisji Wnioskowej. Proponuję Panią radną Marzen-

nę Osowicką. Czy Pani radna wyraża zgodę?  

− Radna Marzenna Osowicka – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – jako drugi członek tej Komisji, to proponuję Pana radnego An-

drzeja Platę. Czy wyraża Pan zgodę? 

− Radny Andrzej Plata – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest 

za przyjęciem kandydatury radnego Radosława Kołaka na Sekretarza dzisiejszej sesji? 

Przystąpiono do głosowania nad kandydaturą radnego Radosława Kołaka na Sekretarza VIII sesji 

Rady Miejskiej. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Na Sekretarza VIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach powołano radnego Radosława Kołaka. 

Przewodniczący Maciej Polasik – i przystępujemy do głosowania Komisji Wnioskowej. Kto jest 

za przyjęciem kandydatury Pani radnej Marzenny Osowickiej i Pana radnego Andrzej Platy w skład 

Komisji Wnioskowej? Głosujemy. 

Przystąpiono do głosowania składu Komisji Wnioskowej. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 17 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 1 

Powołano Komisję Wnioskową VIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach w składzie: radna 

Marzenna Osowicka i radny Andrzej Plata. 

Ad. 4 

Przewodniczący Maciej Polasik – punkt czwarty dzisiejszego porządku obrad to informacja prze-

wodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wszystkie informacje o mojej działalności otrzymaliście Państwo w formie elektronicznej, o pi-

smach wychodzących, pismach przychodzących do mnie. Tak że myślę, że ta informacja jest wy-

starczająca. 

Ad. 5 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu piątego – sprawozdanie Burmistrza 

Miasta Chojnice z prac w okresie między sesjami. Bardzo proszę, Panie Burmistrzu.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Na 

dzisiejszej sesji bardzo ważne zmiany w budżecie miasta, które wzmacniają wydatki 

inwestycyjne o kwotę prawie 2,3 mln zł. Oprócz projektów, które dadzą nam możliwość 
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aplikowania o środki z różnych źródeł jest dokończenie modernizacji i remontu sal 

gimnastycznych w Szkole Podstawowej nr 1. Tutaj chciałbym również uspokoić, fakt, że 

rozmawialiśmy o tym, aby skrócić rok szkolny, rozpoczniemy prace wraz z rozpoczęciem 

wakacji, będziemy próbować zmieścić się w czasookresie wakacji, też żeby nie zabierać 

nowego roku szkolnego. Szybka realizacja przetargu i szybkie wyłonienie wykonawcy da 

możliwość właśnie wykonawcy na zamówienie niezbędnych materiałów, tak żeby zamawianie 

materiałów nie wydłużało nam procesu inwestycyjnego. Tak więc dołożymy wszelkich starań, 

żeby zrealizować w okresie wakacji. Jeżeli nie, to będziemy organizować tak prace szkoły, żeby 

jednak przerwy w edukacji nie było. 

Chojnicki Bank Żywności uzyskał wszystkie odbiory, mówię o tym, ponieważ to jest inwestycja 

finansowana z KPO, właściwie pierwsza inwestycja z KPO, na kwotę prawie 5 mln zł. 500 tys. 

zł to wkład własny Banku, również zakup nieruchomości. Pilną potrzebą jest budowa  

ul. Bajkowej, ponieważ Bank jest skomunikowany poprzez drogę na Słoneczne Wzgórza  

z ul. Bajkową. Ale to problem, który będziemy rozstrzygać później. 

Również pragnę poinformować Wysoka Radę, że w środę zbiera się Rada ZIT-u w temacie 

przyjęcia Strategii, która następnie zostanie skierowana do Marszałka Województwa z prośbą  

o opinię. Po opinii Marszałka trafi ona na Zarząd, te wydarzenia powinny się dokonać do 10 

lutego i wówczas podpisujemy porozumienie, i będziemy mogli już implementować środki do 

naszego budżetu. Pragnę podkreślić, że tych środków z Unii Europejskiej mamy na kwotę 

35.221.000 zł plus środki na rewitalizację 12.704.000, więc to jest 47 mln zł unijnych pieniędzy, 

które wejdą w najbliższym czasie do budżetu miasta. Tak więc, tym osobom, które się martwiły 

o zakres inwestycyjny, o finansowanie z zewnątrz od razu przekazuję informacje, że to są dobre 

wiadomości. Oczywiście trzeba pamiętać o tym, że do tych środków trzeba dołączyć wkład 

własny, to po pierwsze. A po drugie jesteśmy województwem, w którym VAT jest kosztem 

niekwalifikowanym, czyli podatek VAT, to jest ekstra wydatek, który będzie trafiał do budżetu 

państwa, a będzie realizowany przez gminy. Dalej, pragnę poinformować, że złożyliśmy 

aplikacje do programu, do Funduszu Szwajcarskiego. To jest niesamowite, że kraj, który nie jest 

członkiem Unii Europejskiej przekazuje dla Polski około 1,5 mld zł na realizację projektów 

adresowanych do 139 miast w Polsce, które tracą tak zwane funkcje miejskie. My też w tej 

grupie 139 miast jesteśmy, dlatego możemy skorzystać z tego dobrodziejstwa. Oczywiście nie 

chciałbym się tu rozwodzić na temat tej utraty funkcji miejskich, bo jesteśmy otoczeni piękną 

gminą Chojnice, ale to jest temat na osobną dyskusję. Natomiast rzecz jest taka, że jest w tych 

funduszach 278 mln franków szwajcarskich i dodatkowo 49 mln franków szwajcarskich wkładu 

własnego. I my złożyliśmy aplikację w sześciu obszarach. Pierwszy obszar to jest gospodarka 

wodno-ściekowa. Tutaj głównie Metalowiec i Słoneczne Wzgórza. 

Dalej, mobilność – to jest ścieżka rowerowa i oświetlenie jej wzdłuż drogi 212. Mamy też tę 

inwestycję w środkach unijnych, ale jeżeli dostaniemy z Funduszu Szwajcarskiego, to ją 

wycofamy z unijnych i zamienimy na inną. 

Dalej, trzeci obszar to jest energetyka, transformacja, OZE i termomodernizacja. Tutaj 

zgłaszamy Szkołę Podstawową nr 7. Następnie oświetlenie uliczne, potem wsparcie dla rodzin, 

które mają problemy społeczne. I wreszcie szósty obszar, wymagany przez Szwajcarów, to jest 

współpraca bilateralna z jakimś miastem na terenie Szwajcarii. Łącznie aplikujemy o 51 mln zł. 

Minimalna aplikacja musi wynosić 45 mln zł. Tutaj, proszę sobie wyobrazić, że z tych 139 

miast, 119 złożyło wnioski. Raczej finansowanie otrzyma około dwudziestu, trzydziestu miast. 

Tak więc konkurencja jest dość duża, bo możemy powiedzieć, że na jedno miejsce jest pięciu, 

sześciu kandydatów. Ale mamy wniosek dobrze, porządnie napisany. Mamy dokumentację, co 

ważne, tego co chcemy robić lub PFU i powinniśmy po te środki sięgnąć, jeżeli oczywiście 

zostaniemy dobrze ocenieni. 

Kolejny temat – Fundusz Dróg Samorządowych, tutaj podobno ogłoszenie będzie na przełomie 

lutego i marca. My mamy w budżecie jeszcze wolne środki na wkład własny do tej inwestycji. 

Finansowanie jest na poziomie 50%. Tutaj jako priorytet wskazaliśmy ul. Willową, Przytorową, 

Miętową. Kosztorys tego zadania to jest około 7 mln zł. 

Czekamy na podpisanie umowy w sprawie budowy lodowiska. Myślę, że w najbliższym czasie 
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Ministerstwo Sportu ją z nami podpisze. 

Również złożyliśmy wniosek o środki na miejsca pamięci. Tutaj wskazujemy pomnik Orła  

i otoczenie. Można byłoby stworzyć tam bardzo ładną interaktywną ścieżkę edukacyjną plus 

renowacja tego co w otoczeniu się znajduje. Warsztat Terapii Zajęciowej i część mieszkaniowa, 

tutaj w środkach budżetowych – 100 tys. zł. Pragnę poinformować, że wykładamy sto, ale dwie 

trzecie z tej kwoty dostaniemy zwrotnie od powiatu i od gminy. Liderem projektu będzie miasto 

Chojnice, w całości, tak więc wszystkie środki, które wpłyną od naszych partnerów – powiat, 

gmina plus Regionalne Centrum Opieki Społecznej, to będą środki, które wzmocnią nasz 

budżet, wzmocnią środki inwestycyjne, też poprawią nam wskaźniki. 

Trwają prace przy Obrońców Chojnic, będzie się kończył w tej chwili etap II „a” i rozpocznie 

się etap II „b”. Najtrudniejszy będzie ostatni etap, czyli budowa ronda u zbiegu ulic Subisława, 

Obrońców Chojnic, Gdańska. To wszystko przed nami. 

Trwają również prace na ul. Ceynowy. Ulica Derdowskiego jest już w pełni przejezdna, z tym 

że nie ma na niej oczywiście jeszcze warstwy ścieralnej, która będzie zrealizowana później. 

Zakończyły się prace na zachodnim obejściu, trwają czynności odbiorowe. Miasto Chojnice 

montuje barierki wzdłuż zbiornika, tak żeby mieszkańcy Władysławka i Belona mogli korzystać 

z połączenia pieszo – rowerowego z tą częścią Chojnic. Oczywiście to nie zwalnia nas  

z budowy ulicy, o której będę mówił jeszcze za chwilę. 

Jest inicjatywa […], żeby zrealizować bieg po naszym zachodnim obejściu, od ronda przy ul. 

Bytowskiej do ronda przy ul. Człuchowskiej. Teraz nie wiemy, czy będziemy biegać już po 

fragmencie obwodnicy, który za chwilę uruchomimy, czy też po placu budowy. To wszystko 

zależy od czynności odbiorowych. Bardzo chcielibyśmy, żeby ten bieg się odbył, ciekawa 

inicjatywa, o której będziemy informować w mediach społecznościowych i na stronie 

internetowej. Jeżeli będziemy biegli, to zapraszamy Państwa do biegania lub spacerowania, 

oczywiście w miarę możliwości fizycznych tych osób, które chciałyby. O szczegółach 

będziemy informować. 

Budynek komunalny jest w końcowej fazie odbioru. Będziemy go w ciągu najbliższych 

kilkunastu dni już zasiedlać, będzie pracowała społeczna komisja mieszkaniowa. 

Jeżeli chodzi o temat apteki całodobowej, to chciałbym tutaj podkreślić, że autorem naszego 

Apelu, jego uzasadnienia jest Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Maciej Polasik. Temat 

oczywiście wywołał Pan radny Patryk Tobolski, to potwierdzam, ale ten Apel, który 

przyjmiemy jest pióra Pana Przewodniczącego. Ja również podjąłem rozmowy  

z przedstawicielem tej apteki, która była całodobowa i problem tkwi w tym, że apteka, żeby 

mogła być całodobowa, to musi być zasilona środkami zewnętrznymi. Gdybyśmy my chcieli, 

jako samorządy, finansować prace tej apteki to jest 365 dni po 7 godzin każdy, licząc tę część, 

kiedy apteka jest zamknięta, plus dni świąteczne, to jest razem 2 555 godzin. Apteki winszują 

sobie, mniej więcej, 200 zł za godzinę pracy, to to by była kwota 511 tys. zł. Tyle byśmy 

musieli wyłożyć jako samorządy, żeby pracę tej apteki sfinansować. NFZ finansuje godzinę 

pracy nocnej apteki kwotą 163 zł. Jeżeli by się nam udało pozyskać te środki z NFZ-tu, na 

skutek tego Apelu lub innych działań, to i tak jako samorządy musimy dołożyć 94 tys. zł. Ale 

tutaj myślę, że miasto, gmina i powiat po 30 tys. zł by dołożyły, po to, żeby ta apteka 

funkcjonowała. Ja uważam, że treść tego Apelu jest jak najbardziej racjonalna. Kłopot jest 

moim zdaniem olbrzymi, bo w momencie, kiedy wychodzimy o 2300 z SOR-u, to mamy 

najbliższą aptekę w Bydgoszczy, to jest 90 km, lub w Słupsku, prawda? Dlatego musimy tutaj 

dołożyć wszelkich starań i zjednoczeni walczyć o to, żeby rzeczywiście w każdych miastach,  

w których jest SOR była całodobowa apteka. 

Kolejna sprawa, pragnę o tym zakomunikować, bo to było wydarzenie kulturalne, odbył się VIII 

bal Chojniczanki, gościliśmy na tym balu Michała Listkiewicza, który jest autorytetem nie tylko 

sędziowskim, ale był Prezesem Polskiego Związku Piłki Nożnej. Michał Listkiewicz 

powiedział, że na rzecz Chojniczanki pracuje kilka pokoleń ludzi, że Chojniczanka jest 

spoiwem, jest jak dom kultury, jak dyskoteka, jak klub seniora, który jednoczy ludzi  

w działaniu. W tej chwili klub wspiera stu pięćdziesięciu przedsiębiorców, stu pięćdziesięciu 

przedstawicieli biznesu. W akademii ćwiczy ponad pięćset dzieci i młodzieży, a w rozgrywkach 
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centralnych grają trzy drużyny seniorskie. Oprócz tego jest lekkoatletyka, jest futsal i są inne 

dyscypliny sportu. Tak więc wielki sukces Chojniczanki. W tym zdarzeniu brało udział przeszło 

trzysta osób, również Michał Listkiewicz wraz z małżonką. 31 stycznia będziemy obchodzić 

105. rocznicę powrotu Chojnic do Ojczyzny. Serdecznie zapraszam Państwa do udziału we 

wszystkich inicjatywach, które są związane z obchodami tejże rocznicy. 

Zakończyła grę, ale jeszcze nie licytację, Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy. Pragnę 

podziękować chojnickim przedsiębiorcom, którzy byli w Canpolu w sobotę rano i licytowali, bo 

byli tacy przedsiębiorcy. Pragnę podziękować wszystkim przedsiębiorcom i osobom, ludziom 

po prostu, mieszkańcom, którzy wsparli orkiestrę. Uzbieraliśmy ponad 200 tys. zł,  

a o niespodziance, która nas wzmacnia jeszcze o 111 tys. zł opowie Pan Burmistrz Adam 

Kopczyński. Tak więc duże podziękowania dla wolontariuszy, dla sztabu, dla tych wszystkich, 

którzy przyczynili się do tego, że orkiestra u nas zagrała po raz kolejny. 

Pragnę również poinformować, że plan ogólny, w kontekście planistycznym jest gotowy  

i zostaje przekazany do uzgodnień. Również chciałbym zauważyć i przekazać Państwu 

informację, że firma Cremo, którą ostatnio wizytowałem, czyli Cremo Pol, to jest firma, która 

zajmuje się budową łódek i jachtów, będzie zwiększała zatrudnienie o około 50 osób,  

w pierwszym etapie. Również Zakłady Mięsne Skiba rozpoczną inwestycję budowy dalszej 

części zakładu. Również nową halę buduje firma Ginter i trwa praca z budową Leroy Merlin. 

Jeszcze na zakończenie chciałbym powiedzieć Państwu, że mamy szereg dokumentacji 

projektowych, jeżeli chodzi o budowę nowych ulic w mieście. Tutaj oczywiście trzeba 

popatrzeć na dokumentacje, które posiadamy i na przykład pada pytanie, dlaczego nie budujemy 

ul. Widokowej? To pytanie mi zadała Pani radna Marzenna Osowicka. Nie budujemy na razie 

Widokowej, bo nie ma takich funduszy, które mogłyby nas wesprzeć w budowie Widokowej. 

Gdybym zgłosił Widokową do Funduszu Dróg Samorządowych, to byśmy po prostu polegli. 

My zgłaszamy pakiety ulic, które społecznie mają większy wymiar niż jedna ulica. Widokowa 

jest ważna dla mieszkańców Widokowej i będzie kiedyś zbudowana, ale priorytety jakie były  

w przeszłości, to Państwo pamiętacie, tak? Budowaliśmy Portową, bo budowaliśmy żłobek. 

Modernizowaliśmy Rzepakową, bo trzeba było ją modernizować. Budowaliśmy Rybacką, są 

stawiane zarzuty, że budujemy ulice w otoczeniu deweloperów, no ale Rybacka była budowana 

przy wsparciu finansowym właśnie dewelopera. Drogi z płyt, które były budowane, też były 

budowane w ramach porozumień pomiędzy miastem a deweloperem. Tak więc uważam, że 

mając dokumentacje, które są, priorytetem będzie w tej chwili budowa, jeżeli otrzymamy 

dofinansowanie na Willową, Przytorową i Miętową, to priorytetem będzie połączenie Belona  

i Władysławka, czyli budowa tak zwanej ulicy, na roboczo my ją nazywamy „Wodeckiego”. 

Również chcemy rozpocząć pierwszy etap budowy Kolejowej, tej w nowym przebiegu, 

będziemy dzisiaj o tym rozmawiać. I dalej, uważam, że komisja komunalna powinna 

przeanalizować dokumentacje, które mamy i jeżeli Państwo uważacie, to taki ranking, czy tryb 

budowania można byłoby ustalić. Ja nie aspiruję do tego, żebym to ja wybierał, tylko właśnie 

chciałbym tutaj poprosić komisję gospodarki komunalnej, żeby też się nad tym tematem 

pochyliła. W drugiej części prosiłbym o zabranie głosu Pana Burmistrza Adama 

Kopczyńskiego. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Panie Burmistrzu.  

− Z-ca Burmistrza Adam Kopczyński – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Pań-

stwo. Przed nami nowelizacja uchwały STOP dla SMOGU. Jestem tutaj winny informację  

z komisji, gdzie padła propozycja, aby katalog kotłów uzupełnić o kocioł, który polegałby na 

zgazowywaniu drewna. Wystąpiliśmy w tym temacie o opinię do Urzędu Marszałkowskiego, 

niestety nie otrzymaliśmy jeszcze informacji na dzień dzisiejszy, więc prosiłbym Państwa o po-

parcie tej nowelizacji, a ewentualna pozytywna opinia pozwoli nam wpisać ten kocioł potem, 

przy najbliższej sesji. Nowelizacja tej uchwały pozwoli nam od końca lutego przyjmować wnio-

ski w ramach naszego programu STOP dla SMOGU, gdzie dofinansowujemy naszym miesz-
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kańcom, w kwocie 7 tys., wymianę pieca nieekologicznego na ten katalog, który w uchwale jest 

wymieniany. 

Razem z samorządami naszego powiatu dbamy o bezpieczeństwo i wspieramy służby mundu-

rowe. Tym razem odbyło się przekazanie samochodów dla Komendy Powiatowej Policji  

w Chojnicach. Cztery samorządy przekazały łącznie 420 tys., z czego 120 tys. pochodzi z bu-

dżetu miasta Chojnice. W ramach tego komenda zakupiła pięć nieoznakowanych samochodów, 

są to SUV-y z napędem 4x4, dwa nieoznakowane radiowozy koreańskie Ssang Young, dwa 

nieoznakowane Fordy, z których jeden trafił do służb kryminalnych w Chojnicach oraz jeden 

nieoznakowany samochód Kia Sportage. 

Burmistrz wspomniał o Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy, oczywiście przyłączam się do 

gratulacji i podziękowań dla wszystkich wolontariuszy i mieszkańców, którzy uczestniczyli  

w tym wydarzeniu. Wiele akcji oddolnych, wiele inicjatyw, które są powielane co roku. Łącznie 

udało się uzbierać na tę chwilę około 200 tys. I informacja z dnia dzisiejszego, po telefonie od 

chojnickiego przedsiębiorcy, właściciela firmy A1 Sorter […] mamy deklarację, ale też dowód 

wpłaty na e-skarbonkę w wysokości 111.111 zł na Sztab Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomo-

cy. 111.111 zł na chojnicki sztab z firmy A1 Sorter, która dzisiaj dokonała, rzutem na taśmę, bo 

skarbonki zamykane są dzisiaj o północy. 

Z początkiem lutego rozpoczynamy działania z chojnickim budżetem obywatelskim. Domyka-

my temat platformy internetowej, która będzie działać przy naszej stronie miejskiej. Przez plat-

formę będzie można zasięgnąć wszystkich informacji związanych z budżetem obywatelskim, 

ale także dokonać zgłoszeń związanych z budżetem obywatelskim. Już na początku lutego pla-

nujemy dla mieszkańców dwa spotkania. Pierwsze – 4 lutego, drugie – 8 lutego, tj. sobota, aby 

umożliwić mieszkańcom także dostęp do informacji i kompleksowego wyjaśnienia wątpliwości. 

Będzie to spotkanie informacyjne dotyczące pisania projektów, czyli razem z naszymi eksper-

tami postaramy się wytłumaczyć jak takie projekty wykonać, jak je opisać, jak je zgłosić i w ja-

ki sposób zdobyć wymagane dokumenty, aby to wszystko dobrze funkcjonowało. Po wszyst-

kich weryfikacjach i spotkaniach będziemy przyjmować wnioski, zarówno przez platformę, ale 

też przez biuro podawcze – od 1 do 16 marca. A ostateczną listę projektów, które będą poddane 

głosowaniu, ale po uprzednim też wylosowaniu miejsc na tej liście do głosowania, 9 czerwca.  

I od 10 do 29 czerwca planujemy głosowanie na konkretne projekty, które będzie się odbywać 

zarówno przez platformę internetową, ale także w mobilnych punktach głosowania jak bibliote-

ka, Urząd Miejski, czy Park Wodny. Pełna lista powstanie lada dzień i będzie przedstawiona 

także na spotkaniach informacyjnych. 

Mamy już program obchodów związanych z 750-leciem miasta. W najbliższym czasie chciał-

bym Państwa zaprosić, jeszcze w styczniu, na koncert fortepianowy profesora Cezarego Sanec-

kiego, który odbędzie się 30 stycznia. 31 Stycznia, w ramach 105. rocznicy powrotu Chojnic do 

Ojczyzny, ale także obchodów 750-lecia, pierwszy konkurs wiedzy „Chojnice – ile wiesz?” or-

ganizowany przez Miejską Bibliotekę Publiczną. W lutym kilka koncertów, m.in. koncert Pol-

skiej Filharmonii Kameralnej z Sopotu, koncert Big Band-u. Marzec – nowy spektakl Projektu 

41. W maju, Musicalowa Gala Teatru Broadway, spektakl baletowy „Wieszczka lalek”. I czer-

wiec, gdzie przewidujemy kulminację różnych wydarzeń, łącznie z Dniami Chojnic, które będą 

się odbywać w ostatni weekend czerwca, gdzie piątek poświęcony będzie najmłodszym, czyli 

dzieciom przedszkolnym i szkolnym, sobota Dni Chojnic – trzy duże koncerty: zespół VIX.N, 

IRA oraz Natalia Nykiel. I niedziela poświęcona seniorom, koncerty, które będą odbywać się  

w Fosie Miejskiej. Oczywiście dwudziestego szóstego także Państwa zapraszamy na specjalną 

mszę świętą w intencji miasta, która odbędzie się w Bazylice Mniejszej. Mszy przewodził bę-

dzie biskup Kasyna, a homilię wygłosi arcybiskup Śmigel. Pełen plan obchodów związanych  

z 750-leciem w najbliższych dniach zostanie zamieszczony na stronie internetowej Miasta 

Chojnice oraz w mediach społecznościowych. Z mojej strony to wszystko. Bardzo dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan Burmistrz chciałby jeszcze coś dodać?  
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− Burmistrz Arseniusz Finster – tak, jeszcze chciałbym uzupełnić. Trwa konkurs na stanowisko 

prezesa Chojnickiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego. To jest pierwsza informacja. 

Druga, w wyniku porozumienia miasto Chojnice będzie organizowało przetarg na zbycie bu-

dynku PKO BP, następnie po jednej trzeciej uzyskanej kwoty będziemy przekazywać do staro-

stwa i do gminy. 

24 lutego powierzę obowiązki dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani 

Agnieszce Lewińskiej. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo.  

Ad. 6 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do realizacji punktu szóstego dzisiejszego po-

rządku obrad – informacja o realizacji uchwał i wniosków podjętych na VII sesji Rady Miejskiej  

w Chojnicach. Informuję, że ta informacja znajduje się w biuletynie na stronie nr 2.  

Ad. 7 

Przewodniczący Maciej Polasik – i kolejnym punktem jest punkt siódmy porządku obrad – przed-

łożenie przez Przewodniczących Komisji wniosków i opinii podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Zaczynamy od Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej – Pani 

radna Renata Dąbrowska.  

− Z-ca Przewodniczącego RM Renata Dąbrowska – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Panowie Burmistrzowie, zaproszeni Goście. Posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska, Gospo-

darki Komunalnej i Mieszkaniowej odbyło się 20 stycznia. Spoza komisji w posiedzeniu 

uczestniczyli: Burmistrz Miasta – Arseniusz Finster, Zastępca Burmistrza Miasta – Adam Kop-

czyński, Skarbnik Miasta – Wioletta Szreder, Wicedyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej – 

Przemysław Zientkowski, dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej – Jarosław Rekowski, 

dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego – Waldemar Gregus, dyrektor Wydziału Gospo-

darowania Nieruchomościami – Jacek Marczewski, Wydział Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Odpadami – Łukasz Prill, pracownik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami – 

Dorota Jaszdewska. Porządek posiedzenia: pierwsze – analiza i opiniowanie materiału sesyjne-

go, drugie – rozpatrywanie spraw bieżących. 

Na początku posiedzenia przeczytałam pismo od Burmistrza Arseniusza Finstera informujące  

o wycofaniu z biuletynu najbliższej sesji Rady Miejskiej projektu uchwały likwidacji Filii Miej-

skiej Biblioteki Publicznej przy ulicy Młodzieżowej. 

Kolejnym punktem było przedstawienie zmian budżetowych przez Panią Skarbnik Wiolettę 

Szreder. W sprawach budżetowych, radny Tobolski pytał odnośnie kwoty 30 tys. – Domek pod 

Sosną, czego ma dotyczyć przebudowa przyłącza energetycznego oraz utworzenie bezpiecznego 

dojazdu do Szkoły Podstawowej nr 1 od ul. Wałowej? Na te pytania szczegółowo odpowiedział 

Burmistrz Arseniusz Finster. 

Radny Krzysztof Pestka pytał o kwotę 60 tys. zł. Chodziło o kwestię doświetlenia przejść dla 

pieszych, jakie to będą przejścia? Dyrektor Rekowski uzupełnił, iż jest to element doświetlenia 

pięciu opraw na skrzyżowaniach Brzozowa i Angowicka, i jedno zadanie jest na ul. Tucholskiej. 

Radna Marzenna Osowicka pytała o 100 tys. zł przeznaczonych na projekt WTZ-u. Bardzo 

szczegółowo na ten temat wypowiedział się Burmistrz Arseniusz Finster. Kolejnym punktem 

sesji miejskiej jest to projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu drogi gminnej i chodzi tu  

o ul. Kolejową. Burmistrz Finster przedstawił przebieg ul. Kolejowej oraz skrzyżowania z ulicą 

Tucholską i Przemysłową. 

Radna Marzenna Osowicka dopytywała, dlaczego realizujemy nową inwestycję, a nie budujemy 

ulic, które czekają od kilkudziesięciu lat i co tym mieszkańcom mamy odpowiedzieć? Kolejny 

punkt był projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i rozli-

czania dotacji celowej na dofinansowanie prac związanych z modernizacją źródeł energii ciepl-
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nej na terenie Gminy Miejskiej Chojnice w ramach konkursu „STOP dla SMOGU w Chojni-

cach”, który złożył w tej sprawie wniosek, który jest załącznikiem też do protokołu. Dotyczy on 

zgazowywania drewna. W tej sprawie wypowiedział się Wiceburmistrz Kopczyński, który za-

proponował, iż Urząd wystąpi do jednostki nadrzędnej do Gdańska, która dokładnie zbada, czy 

wpisanie samego kotła na zgazowanie drewna nie będzie kłóciło się z dyrektywą unijną. Kolej-

ny punkt w sprawie zamiaru likwidacji Filii Biblioteki Publicznej, który omówił Wicedyrektor 

Biblioteki Miejskiej Przemysław Zientkowski. Dużo wątpliwości i pytań w tym temacie mieli 

radni Patryk Tobolski, Krzysztof Pestka oraz Marzenna Osowicka. Wiceburmistrz odpowie-

dział, iż jest to uchwała intencyjna, która polega na tym, że podejmujemy zamiar likwidacji filii 

biblioteki i jest to przyczynek do dyskusji nad tym tematem. Kolejny punkt, jest to projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia opinii do projektu Audytu Krajobrazowego Województwa Po-

morskiego. Dyrektor Waldemar Gregus, iż jest to opracowany audyt Krajobrazowy Wojewódz-

twa Pomorskiego i w krajobrazie priorytetowym Jarcewska Struga znajduje się część fragmentu 

północnej części miasta, obejmująca Lasek Miejski i Dolinę Strugi Jarcewskiej. Następnie ko-

misja przeszła do punktu kolejnego są to sprawy bieżące, w których radny Pan Bogdan Kuffel 

dopytywał, w czyjej gestii są studzienki kanalizacyjne na ul. Brzozowej, gdyż jak pada deszcz, 

czy są większe opady śniegu, które zamieniają się w wodę, wybijają studzienki. I kolejne pyta-

nie w sprawach bieżących zadał radny Jan Koperski. Czy w sprawie wprowadzenia segregacji 

tekstyliów, czy wydział ma jakiś pomysł na to, jak będzie wyglądała segregacja właśnie tych 

odpadów? Radny Bogdan Kuffel zaproponował również, żeby można zrobić mapkę, gdzie po-

jawiłyby się takie punkty odbioru tych tekstyliów, żeby była pełna świadomość mieszkańców  

i oczywiście, że mieszkańcy mogą te tekstylia zawozić też do PSZOK-u. Na tym Komisja 

Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej zakończyła swoje posiedzenie. 

Szczegółowy protokół znajduje się w Biurze Rady. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Kolejna komisja, to Komisja Skarg, Wnio-

sków i Petycji. Pani radna Iwona Skocka, bardzo proszę.  

− Radna Iwona Skocka – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. Komi-

sja Skarg, Wniosków i Petycji obradowała w dwóch terminach: 20 grudnia 2024 i 14 stycznia 

2025 roku. Tematem tych dwóch posiedzeń była skarga na Burmistrza Miasta Chojnice. Na 

pierwszym posiedzeniu Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przyjęła wniosek, który został przy-

jęty 4 głosami za, przy 1 głosie przeciw, a był on następującej treści: Po zapoznaniu się ze skar-

gą z dnia 29 listopada 2024 roku przekazaną zgodnie z właściwością w dniu 4 grudnia 2024 ro-

ku przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Gdańsku, w której skarżący zarzuca Burmistrzowi 

nieprawidłowości w wydatkowaniu środków publicznych w trakcie trwania kampanii przed wy-

borami samorządowymi w 2024 roku oraz po zapoznaniu się z wyjaśnieniami Burmistrza Komi-

sja Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną. Ponadto komisja upoważnia Prze-

wodniczącą komisji do przygotowania stanowiska komisji będącego uzasadnieniem do projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Na drugim posiedzeniu, zgodnie z upoważnieniem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Prze-

wodnicząca komisji przygotowała stanowisko w sprawie skargi dotyczące ewentualnych nie-

prawidłowości wydatkowania przez Burmistrza środków publicznych w trakcie trwania kampa-

nii przed wyborami samorządowymi w 2024 roku. Stanowisko zostało przegłosowane 4 głosami 

za jednogłośnie. Ze względu na zbyt obszerną treść tego stanowiska pozwolę sobie odesłać Pań-

stwa do zapoznania się z protokołem komisji na stronie BIP i w Biurze Rady. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pana radnego Bogdana Kuffla – 

Komisja Edukacji i Kultury.  

− Radny Bogdan Kuffel – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Skarbnik, Szanowni Rad-

ni. Komisja Edukacji i Kultury odbyła swoje posiedzenie 20 stycznia przy pełnej obecności,  

a więc komisja liczy 9 członków, wszyscy byli obecni. Spoza komisji obecni byli Kamil Kacz-
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marek – radny Rady Miejskiej w Chojnicach, Arseniusz Finster – Burmistrz Miasta Chojnice, 

Grzegorz Czarnowski – dyrektor Wydziału Edukacji, Wychowania i Zdrowia, Przemysław 

Zientkowski – zastępca dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej i przedstawiciele chojnickich 

mediów. Komisja obradowała w następującym porządku posiedzenia. Punkt pierwszy – analiza 

i opiniowanie materiału sesyjnego, punkt drugi – rozpatrywanie spraw bieżących. Na samym 

początku przedstawiłem pismo, które wpłynęło na moje ręce, jak i pozostałych innych członków 

komisji, Pana Burmistrza Arseniusza Finstera o wycofaniu z biuletynu najbliższej Rady Miej-

skiej uchwały o likwidacji Filii Miejskiej Biblioteki Publicznej przy ul. Młodzieżowej 35. Na-

stępnie przeszliśmy do omawiania materiału sesyjnego odnośnie edukacji. Najwięcej proble-

mów oczywiście wyniknęło z kwestią związaną o próbę likwidacji filii biblioteki publicznej. 

Kolejnym problemem, chodziło o układ drogowy przy Szkole Podstawowej nr 5 i o te sugestie 

mające umożliwić rodzicom bezpieczne wysadzanie dzieci przed lekcjami przy tej szkole. Na-

stępnie duże polemiki wywołały sprawy związane z inwestycją w salach gimnastycznych  

w Szkole Podstawowej nr 1. Szczególne emocje wywołała kwestia zgłoszona i przez radnego 

Kaczmarka, i radnego Marka Szanka odnośnie, żeby nie skracać roku szkolnego w tychże szko-

łach, a chodziło, żeby można było zrealizować tę inwestycję w okresie poza rokiem szkolnym. 

A więc tutaj, Pan Burmistrz Arseniusz Finster odpowiedział, że tak zostanie zorganizowany 

przetarg, żeby te sugestie... Zresztą potwierdził to dzisiaj, w swoim wystąpieniu, żeby to nie na-

ruszyło struktury roku szkolnego i żeby nie skracać roku szkolnego dla uczniów Szkoły Pod-

stawowej nr 1. 

Następnym elementem, bardzo istotnym, to też była kwestia przedstawiona bardzo szeroko 

przez Pana dyrektora Czarnowskiego odnośnie, to o czym wspomniał Marek Szank, o tych re-

kuperatorach, oczywiście systemie wentylacji, bo nie można w tym momencie prowadzić nor-

malnie zajęć w salach gimnastycznych Szkoły Podstawowej nr 1. Dyrektor Czarnowski opo-

wiedział o tych koncepcjach, bo tych koncepcji odnośnie udrożnienia ul. Wałowej ma być kilka 

i one, te koncepcje, odpowiedzą, jak zrobić najbardziej zasadne i oczywiście najmniej kolidują-

ce z nienaruszeniem postoju dla taksówek. Tutaj radny Marek Szank włączył, czy nie można by 

było udrożnić i uruchomić ul. Szpitalnej, mówiąc, że tam też można było też... Tak samo wysu-

nęła się kwestia tego przesunięcia ze Szpitalnej w to, żeby można było robić nawrót. Te kon-

cepcje powinny wykazać jaką drogą pójść, żeby jak najmniej oczywiście szkód, z zachowa-

niem, jak tutaj powiedział Pan Burmistrz, postoju dla taksówek. 

Następnie zapytałem i udzielił odpowiedzi Pan Burmistrz, z czego wynika zwiększenie dotacji 

podmiotowej do Miejskiej Biblioteki Publicznej o kwotę 125 tys. zł? Pan Burmistrz odpowie-

dział, że to wynika z obchodami 750-lecia miasta i publikacjami, które realizowała biblioteka. 

Następnie Burmistrz omówił, z czego wynika oczywiście kwestia na kolejny remont murów 

obronnych. Tu chodziło o to miejsce, gdzie stały garaże i miasto odszkodowało i ten fragmencik 

murów trzeba po prostu zrobić jak najszybciej. 

Kolejnym, bardzo ważnym elementem, przedstawił Pan radny Andrzej Plata, tu wchodziła kwe-

stia przy tej polemice odnośnie likwidacji Biblioteki Publicznej. Pan Burmistrz zapewnił, że bę-

dzie czynił starania w rozmowie ze spółdzielnią mieszkaniową, żeby te bariery architektonicz-

ne, które tam są w tym budynku... A lokal, który wynajmujemy od spółdzielni mieszkaniowej, 

nie jest nasz, żeby poszukać rozwiązania, żeby spółdzielnia mieszkaniowa, również działając  

w interesie mieszkańców tejże spółdzielni, udostępnić nie tylko do tej biblioteki, ale też do za-

rządu i do tych oczywiście wydziałów spółdzielni mieszkaniowej dla ludzi, którzy są niepełno-

sprawni. A przypominam, że ta nasza filia i oczywiście biura mieszczą się na piętrze pierwszym 

z bardzo wysokim podejściem, a więc to też był element bardzo ważny i istotny. Duże wystą-

pienie polemiczne, do szczegółów odsyłam, wygłosił Pan radny Kamil Kaczmarek odnośnie 

oczywiście kwestii likwidacji biblioteki publicznej, tej filii. 

Następnie przedstawiłem radnym obecnym na komisji propozycję planu pracy Komisji Edukacji 

i Kultury Rady Miejskiej w Chojnicach na rok 2025. I po uwagach radnej Marzenny Osowickiej 

i radnej Magdaleny Kamińskiej uzupełniłem o te sugestie i plan pracy Komisji Edukacji i Kultu-

ry Rady Miejskiej w Chojnicach na rok 2025 wygląda następująco. Punkt pierwszy – plan wy-

darzeń kulturalnych Chojnickiego Centrum Kultury oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej  
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w Chojnicach na 2025 rok, ze szczególnym uwzględnieniem imprez i zajęć dla dzieci i mło-

dzieży. Drugi – informacje o przygotowaniach do obchodów 750-lecia miasta Chojnice w 2025 

roku. Punkt trzeci – funkcjonowanie, potrzeby i plany Chojnickiego Centrum Kultury oraz 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Chojnicach. Punkt czwarty – informacja na temat organizacji 

nowego roku szkolnego 2025/2026, w tym naboru do szkół, przedszkoli i żłobka. Punkt piąty – 

informacja o pracach remontowych i inwestycyjnych realizowanych w 2025 r. w placówkach 

oświatowych. Punkt szósty – finansowanie kultury z budżetu miasta Chojnice. Punkt siódmy – 

analiza wyników egzaminów ósmoklasistów, na komisji. I ponadto według potrzeb komisja bę-

dzie odbywała posiedzenia w sprawach związanych z analizą i opiniowaniem materiału sesyj-

nego oraz rozpatrywaniem spraw bieżących. Tak zaproponowany, po uzupełnieniach, plan pra-

cy został przyjęty przez członków komisji w sposób jednomyślny. 

W sprawach bieżących był apel i mój, i radnej Magdaleny Kamińskiej o oflagowanie miasta 

przed 105. rocznicą powrotu Chojnic do Macierzy. Następnie i związanym z tym, czy racjonal-

nie i pragmatycznie, Pani Magdo, zostały usytuowane te tablice „Chojnicka Golgota” akurat 

tam, w tym miejscu. Uważam, no, to należałoby rozważyć, czy nie byłoby sensownie, ze 

względów dydaktyczno-edukacyjnych, żeby one były usytuowane nie tam, w tym miejscu, 

gdzie właściwie nikt nie chodzi poza uroczystościami związanymi z Doliną Śmiercią, a mówię 

o 1 września usytuować to obok, przy dojściu, gdzie właściwie był koniec tej „Chojnickiej Gol-

goty”, bo przecież pochowaliśmy w ubiegłym roku szczątki tych tam zamordowanych, a więc, 

żeby to tam usytuować. Dostępność będzie większa i podniesiemy też rangę tego miejsca. 

Następnie również wystąpiłem z kwestią, jak gdyby upodmiotowienia harcerzy w szkołach pod-

stawowych podlegających pod nasze miasto, żeby po prostu harcerze czuli się potrzebni w tych 

placówkach, a nie żeby oczywiście musieli szukać gdzieś miejsca na spotkania, bo uważam, 

że... Do tego zresztą zmusza ustawa sejmowa, żeby wspierać Związek Harcerstwa Polskiego  

i ZHR w tych działaniach edukacyjnych i patriotycznych. Na tym posiedzenie komisji zakoń-

czono. Dość szczegółowy protokół znajduje się na stronach. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Komisja Budżetu i Rynku Pracy – Pan radny 

Kazimierz Jaruszewski, bardzo proszę.  

− Radny Kazimierz Jaruszewski – dziękuję bardzo. Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Komisja 

Budżetu i Rynku Pracy obradowała w pełnym składzie 20 stycznia. Spoza komisji w posiedze-

niu uczestniczyli: Pan Burmistrz Arseniusz Finster, Pani Skarbnik Miasta – Wioletta Szreder, 

Pan Wicedyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej – Przemysław Zientkowski, Pani radna Ma-

rzenna Osowicka i Pani redaktor Maria Eichler. Komisja większością głosów przyjęła roczny 

plan pracy, zawarty oczywiście w protokole. Przewodniczący Komisji zapoznał zebranych z pi-

smem Pana Burmistrza, pismem dotyczącym wycofania z porządku obrad dzisiejszej sesji pro-

jektu uchwały o likwidacji Filii nr 6 oraz zmiany statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej. Pan 

Burmistrz i Pan Wicedyrektor merytorycznie odnieśli się do tego tematu, a następnie wywiązała 

się żywa dyskusja problemowa, w której uczestniczyli m.in. Pani radna Osowicka, Pan radny 

Kaczmarek, Pan radny Bonna i Pan radny Matthes. Radni przedstawili swoje stanowiska i ar-

gumenty w kwestii wycofanego projektu uchwały. Spora część głosów dotyczyła pozostawienia 

filii biblioteki. Radni rozmawiali m.in. na temat... Tych tematów było tutaj sporo, wymienię: na 

temat audytu, statystyki wypożyczeń, zakładanego planu finansowego, dofinansowania ze-

wnętrznego rozwoju czytelnictwa, zajęć dla dzieci z edukatorką, wdrożenia planu naprawczego, 

czy ewentualnej likwidacji przeszkód architektonicznych, w tym uzyskania z PFRON-u środ-

ków na montaż windy. Pani Skarbnik przedstawiła aktualne zmiany w budżecie miasta i WPF. 

W toku dyskusji nad zmianami budżetowymi radni pytali m.in. o digitalizację zbiorów praso-

wych, w tym Dziennika Pomorskiego z okresu międzywojennego. Rozmawiano też na kilka in-

nych tematów, m.in. na temat kosztów utrzymania Urzędu Miejskiego w porównaniu do urzę-

dów w innych ośrodkach. Szczegółowy przebieg obrad Komisji odzwierciedlony został w pro-

tokole dostępnym na stronach BIP i w Biurze Rady Miejskiej. Dziękuję Państwu za uwagę.  
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Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Komisja Rewizyjna – Pan radny Sebastian 

Matthes.  

− Radny Sebastian Matthes – Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Pani Skarbnik, 

Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Komisja Rewizyjna spotkała się na posiedzeniu w dniu  

10 stycznia. Przedmiotem posiedzenia było przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2025. Pozwolę 

sobie nie odczytywać tego planu, ponieważ stanowi on przedostatnią uchwałę dzisiejszego po-

rządku, zostanie Państwu przedłożony do głosowania. Z procesem przyjmowania tego planu 

możecie się Państwo zapoznać czytając protokół, który jest dostępny zwyczajowo w Biurze Ra-

dy i na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Chojnicach. Dziękuję.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Komisja Sportu i Pan radny Marek Szank.  

− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Szanowni Goście, 

Wysoka Rado, przedstawię Państwu najbardziej istotne fragmenty protokołu z ostatniego posie-

dzenia Komisji Sportu. Nasze posiedzenie odbyło się 20 stycznia i wzięło w nim udział 9 rad-

nych, członków komisji. Naszymi gośćmi byli Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Pan Jan 

Koperski, Wiceburmistrz – Pan Adam Kopczyński, dyrektor Wydziału Sportu i Współpracy  

z Organizacjami Pozarządowymi – Pan Roman Guzelak, a także pracownik Wydziału Sportu – 

Pan Grzegorz Piekarski. Program zebrania zawarty był w dwóch punktach. Pierwszy to analiza 

materiału sesyjnego, drugi omówienie spraw bieżących. 

W związku z informacją Pana Burmistrza o zmianie porządku obrad sesji Rady Miejskiej od-

czytałem tę informację zebranym uczestnikom posiedzenia, a następnie poprosiłem dyrektora 

Wydziału Sportu o wyjaśnienie zawartych w biuletynie informacji dotyczących proponowanych 

w uchwale zmian w budżecie miasta. Są one związane ze wsparciem, rozbudową i remontem in-

frastruktury sportowo-rekreacyjnej w naszym mieście. Pan dyrektor Roman Guzelak bardzo do-

kładnie omówił to zagadnienie. Głos, w omawiany w temacie, zabrał radny Zdzisław Januszew-

ski, który w swojej wypowiedzi nawiązującej do remontu bieżni tartanowej na stadionie miej-

skim zapytał o ilość imprez lekkoatletycznych na tym obiekcie w roku ubiegłym. Udzieliłem 

radnemu informacji, która zaspokoiła jego ciekawość, ale obiecałem dokładne informacje wraz 

z ilością uczestników. Więc informuję, korzystając z okazji, skoro jestem już w tej chwili przy 

głosie. Zawody sportowe z lekkiej atletyki w roku 2024 wyglądały następująco. 20 maja – finał 

wojewódzki w czwórboju lekkoatletycznym – startowało 200 osób. Finał powiatowej Licealia-

dy – startowało 150 osób. II rzut Okręgowej Ligi Lekkoatletycznej Młodzików – startowało 230 

osób. Finał Wojewódzkiej Licealiady – startowało 350 osób. Mityng ogólnopolski z okazji 30-

lecia sekcji lekkoatletycznej – startowało 320 osób. Zawody „Zacznij od lekkiej atletyki” – star-

towało 120 osób z chojnickich szkół podstawowych. 

Członkowie Komisji Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali zaproponowane zmiany  

w budżecie miasta w zakresie rozwoju infrastruktury sportowo-rekreacyjnej, a pozostałe mate-

riały sesyjne przyjęliśmy do wiadomości. 

W punkcie drugim naszego zebrania o głos poprosiłem naszego kolejnego gościa. Jak wiemy, 

przewodniczącym społecznej komisji konkursowej, która rozpatruje wnioski i prośby klubów,  

i stowarzyszeń sportowych dotyczących wsparcia imprez sportowych i działalności statutowych 

jest Pan Wiceburmistrz Adam Kopczyński. Tak więc po zakończeniu całego procesu konkurso-

wego usłyszeliśmy jakie są efekty pracy prowadzonej przez Burmistrza komisji. I tak, w tym 

roku wpłynęło do nas 48 wniosków, z czego na pierwszym poziomie formalnym został odrzu-

cony jeden. Kwota, którą mieliśmy do dyspozycji do 650 tys. zł i jest ona kwotą wyższą o 44 

tys. w stosunku do roku ubiegłego. Jak wiemy potrzeby klubów oczywiście niewspółmiernie są 

większe do tego co w tej chwili proponujemy. I tak, największym beneficjentem środków jest 

klub MKS Chojniczanka, który w tym roku łącznie uzyskał kwotę 252.600 zł. Następnie, jeżeli 

chodzi o pozyskane środki, to Chojnicki Klub Sportowy Kolejarz, który otrzymał 72.600 zł. 

Klub Red Devils, zarówno futsal, jak i plażówka, chociaż tak właściwie, to te dwa kluby po-

winniśmy traktować oddzielnie, tutaj przyznano kwotę 27.000 zł. UKS Ósemka to jest 15.500 
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zł. Chojnicki Klub Żeglarski – 147.500 zł, Boxing Team – 33.200 zł oraz UKS Bokser 33.500  

zł. Są to kluby największe, które w głównej mierze pozyskują środki na szkolenie młodzieży, 

ale nie tylko, bo także w ich zadaniach możemy odnaleźć pod organizację różnych zawodów. 

Mniejsze granty otrzymały kluby, które głównie skupiają się na organizacji różnych typu zawo-

dów lub wydarzeń. Głównym takim miernikiem przyznawania środków jest jednak szkolenie 

młodzieży i ilość tej młodzieży, która przez klub jest szkolona. Ponieważ członkowie Komisji 

Sportu nie mieli do tak przedstawionego zagadnienia żadnych pytań, zakończyłem posiedzenie 

Komisji Sportu. Zainteresowanych szczegółami odsyłam do protokołu z obrad, który znajduje 

się na stronach internetowych Urzędu Miasta. Dziękuję bardzo za uwagę.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Komisja ds. Społecznych – Pan radny Andrzej 

Plata.  

− Radny Andrzej Plata – Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Pani Skarbnik, Sza-

nowni Radni, Goście, Słuchacze. Posiedzenie Komisji ds. Społecznych odbyło się w dniu  

20 stycznia roku bieżącego. Komisja składa się z 9 członków, podczas posiedzenia było obec-

nych 7 członków, którzy obradowali w wspomnianym posiedzeniu Komisji. Spoza Komisji go-

ściliśmy podczas naszego spotkania Pana Jana Koperskiego – Zastępcę Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Chojnicach oraz Panią Elżbietę Szczepańską – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Po-

mocy Społecznej w Chojnicach. Zanim przeszliśmy do omawiania materiału sesyjnego oraz 

spraw bieżących przedstawiłem informację Pana Burmistrza odnośnie wycofania z biuletynu 

naszej sesji Rady Miejskiej projektu uchwały o likwidacji Filii Miejskiej Biblioteki Publicznej 

przy ulicy Młodzieżowej w Chojnicach. Następnie przystąpiliśmy do omawiania materiału, któ-

ry składał się z dwóch punktów: analiza i opiniowanie materiału sesyjnego oraz rozpatrywanie 

spraw bieżących. 

Jeśli chodzi o punkt pierwszy, przystąpiliśmy do omawiania projektu uchwały zawartego na 

sześćdziesiątej drugiej stronie biuletynu naszej Rady, zamieszczony został projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Miejskiej w Chojni-

cach na lata 2025 – 2027. Projekt uchwały omówiony został przez Panią dyrektor Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Chojnicach – Panią Elżbietę Szczepańską. Do niniejszego mate-

riału nie było żadnych zapytań ani wniosków. Pozostały materiał sesyjny został przyjęty przez 

Komisję do wiadomości. 

W punkcie drugim, czyli omawianie spraw bieżących, żaden z członków naszej komisji oraz 

gości nie zabrał głosu. Na tym posiedzenie się zakończyło. Nie sformułowaliśmy żadnych 

wniosków. Szczegóły protokołu są dostępne na stronach BIP oraz w Biurze Rady Miejskiej. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pani radna Marzenna Osowicka, króciutko, 

bardzo proszę. 

− Radna Marzenna Osowicka – dziękuję, Panie Przewodniczący. Jak widzimy, rzeczywiście na 

każdej komisji była podniesiona sprawa dotycząca likwidacji i przeniesienia filii biblioteki do 

głównych jej zasobów. Jak widać jest to ogromny problem i dlatego bardzo będę postulować  

o to, abyśmy znaleźli czas i miejsce, aby rzeczywiście na temat potrzeby istnienia tejże filii 

jeszcze wspólnie porozmawiać. Będę wnioskować również o raport stanu zastanego, bo to się 

podaje statystyki, które maleją, a tym czasem dowiadujemy się, że finansowanie filii też już zo-

stało bardzo ograniczone, że zostały zmniejszone zasoby kadrowe. Więc po prostu ja się wręcz 

obawiam, że jest to celowe wygaszanie tego miejsca. A ono jest tym ludziom, mieszkańcom te-

go osiedla i najbliższych ogromnie potrzebne. Dlatego postuluję… Żebyśmy nie zostali zasko-

czeni, tak jak teraz, wielkie dzięki dla Pana Przewodniczącego, że zapostulował wycofanie tego 

punktu o likwidacji, wycofanie tej uchwały z obrad Rady Miejskiej, ale problem nie przestał 

istnieć. To miała być uchwał intencyjna więc już wiemy, że dążenia do likwidacji tejże placów-

ki będą trwały. Pan Burmistrz wspomniał również o tym, że… Znaczy, przedstawiając nam ko-
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lejne inwestycje drogowe, zamiary finansowania ich. No, ja oczywiście bardzo się cieszę rów-

nież jako mieszkaniec naszego miasta, ale odpowiedź, że mieszkańcy Widokowej… To nie jest 

jedyna ulica, ja będę prosiła właśnie o takie zestawienie, gdzie jeszcze w Chojnicach są takie 

ogromne potrzeby, gdzie mieszkańcy brodzą w błocie, nie mają podstawowej infrastruktury, że-

by sporządzić właśnie taką listę priorytetów. Odpowiedź, że mają cierpliwie czekać, to nie jest 

odpowiedź satysfakcjonująca i jeśli czeka się kilkadziesiąt lat na taki akt łaski i dobroci, to na-

prawdę, skoro nie ma zewnętrznych środków w tej chwili, czy też tak jak Pan Burmistrz wspo-

mniał, że to by nas zrujnowało, gdybyśmy robili te ulice nie w pakiecie, a oddzielnie, no to 

zróbmy pakiet takich właśnie ulic zapomnianych i postarajmy się je wreszcie wykonać. W każ-

dym razie no ja mam poczucie przenoszone przez moich sąsiadów, że to jest niesprawiedliwe 

traktowanie mieszkańców naszego miasta i postuluje właśnie jednak nawet ze środków naszych 

miejskich, skoro będziemy mieć tyle dofinasowań z Unii. I jeszcze pytanie do Pana Burmistrza, 

Pan nie chciał wspomnieć dlaczego, nie chciał rozwijać w tej chwili tematu odnośnie tych fun-

duszy szwajcarskich. Co to jest to pojęcie miast stu trzydziestu dziewięciu, które tracą funkcje 

miejskie? Dlaczego znaleźliśmy się na tej liście? Jak to rozumieć? Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pani radna, ja nie chciałem Pani przerywać, ale znalazła się 

Pani nagle w punkcie dwudziestym piątym dzisiejszego porządku obrad, a chciałbym wszystkich 

radnych traktować równo i naprawdę ucinam dyskusję, przechodzimy… Panie Burmistrzu, będzie 

czas, żeby odpowiedzieć na to pytanie. 

− Radna Marzenna Osowicka – w punkcie dwudziestym piątym, okej. 

Ad. 8 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu ósmego. Jest to ustosunkowanie się do 

wniosków komisji. Informuję, że takich wniosków nie było. 

Ad. 9 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gmi-

ny Miejskiej Chojnice na 2025 r. (str. 4 w biuletynie) z autopoprawką – autopoprawka stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. Bardzo proszę, Pani Skarbnik, o omówienie. 

− Skarbnik Miasta Wioletta Szreder – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Burmi-

strzowie, Szanowni Państwo. Autopoprawka dotyczy w zasadzie planu wydatków Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, w tym zwiększenia planu o kwotę 18 tys. zł, ponieważ tych środ-

ków brakuje w budżecie na realizację zakupu usług pozostałych w Noclegowni. Drobne prze-

niesienie w kwocie 415 zł oraz zwiększenie o kwotę 5.100 zł na wypłatę dodatków gazowych 

dla indywidualnych odbiorców gazu. To wszystko, dziękuję.  

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Pan radny Kamil Kaczmarek.  

− Radny Kamil Kaczmarek – dziękuję, Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, autopopraw-

ki dotyczą także 125 tys. na Miejską Bibliotekę Publiczną w Chojnicach, prawda?  

− Skarbnik Miasta Wioletta Szreder – nie. Tu jest napisane, że punkt pierwszy uzasadnienia 

otrzymuje brzmienie. I jest powielony z pierwotnych zmian.  

− Radny Kamil Kaczmarek – chciałbym zapytać, skąd te 125 tys. zł na bibliotekę znalazło się 

teraz w materiale sesyjnym, bo nie było to omawiane jeszcze w poniedziałek, tydzień temu, 

kiedy mieliśmy komisje i kiedy Pan wicedyrektor recenzował projekt zmian. To znaczy nie było 

to poruszone w trakcie żadnych obrad i nie było to uzasadnione.  
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Przewodniczący Maciej Polasik – Panie Burmistrzu, bardzo proszę.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Te 125 tys. zł do biblio-

teki kierowane były w materiale sesyjnym, kiedy odbywały się komisje i Pani Skarbnik oma-

wiając na każdej komisji, ja brałem udział w kilku komisjach, mówiła o tym. To są środki prze-

znaczone na realizację wydawnictw i działań biblioteki związanych z 750. rocznicą powrotu 

Chojnic do Macierzy. Dziękuję za uwagę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – kolejny głos zabierze, Pan radny Bogdan Kuffel. 

− Radny Bogdan Kuffel – Panie Przewodniczący, ad vocem do Pana radnego Kamila Kaczmar-

ka. Odsyłam do protokołu z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury, na której Pan był obecny. 

Na moje zapytanie do Pana Burmistrza o zwiększenie dotacji podmiotowej do Miejskiej Biblio-

teki Publicznej o kwotę 125 tys., z czego wynika? Odpowiedź Pana Burmistrza Arseniusza Fin-

stera brzmiała następująco: to się wiążę z 750-leciem naszego miasta i z publikacjami, i inicja-

tywami, które będzie biblioteka realizowała. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Kamil Kaczmarek, proszę.  

− Radny Kamil Kaczmarek – no, właśnie. Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, 54 tys., to 

według tych wyliczeń, które omawialiśmy w poniedziałek, to kwota brakująca na funkcjonowa-

nie Filii nr 6 Miejskiej Biblioteki Publicznej. Dzisiaj słyszymy, że na publikację i obchody jed-

norazowe 750-lecia miasta Chojnice mamy wydać kwotę ponad dwukrotnie większą. Więk-

szość z tego to mają być publikacje, publikacje, które w jednym z trzech ostatnich lat nie sprze-

dały się nawet w jednym egzemplarzu. Wszystko po prostu jest rozdawane albo mielone na ma-

kulaturę. Szanowni Państwo, należałoby w tym miejscu podyskutować o tym, jakie są nasze 

priorytety, bo jedną z proponowanych zmian jest również pokrycie strat Promocji Regionu 

Chojnickiego. W roku, w którym obchodzimy 750-lecie naszego miasta moglibyśmy promować 

nasz potencjał turystyczny, nasz potencjał gospodarczy, zwalczać te trendy, o których wspo-

mniała i Pani radna Marzenna Osowicka, i Pan Burmistrz, które spowodowały wpisanie nas na 

listę tych miast, które tracą swoje funkcje społeczno-gospodarcze, które po prostu tracą dystans 

rozwojowy w stosunku do innych miast, wsi i metropolii w naszym kraju. I to, że słyszę, że 

pomimo pokrycia straty spółki regionu chojnickiego mamy ograniczyć organizację nowych ini-

cjatyw kulturalnych, inicjatyw promujących nasze miasto, a mamy przeznaczać kolejne środki 

na tak, jak to jest w zwyczaju naszego samorządu, promowanie konkretnych biznesmenów i ich 

inicjatyw, które kosztowały miasto kilka milionów złotych to włos się jeży. Bo to są transfery 

społeczne, które powodują, że będziemy wydawać publikacje, które osoby także zasiadające  

w tej sali wydają, że będziemy promować konkretnych biznesmenów, że będziemy wzmacniać 

tę filię, która sobie radzi, główny oddział, który radzi sobie całkiem dobrze, a kosztem miesz-

kańców naszego miasta będziemy ograniczać ofertę kulturalną, będziemy ograniczać dostęp do 

książki, będziemy ograniczać możliwości rozwojowe tych przedsiębiorców, którzy w przetar-

gach z otwartą przyłbicą starali się o realizowanie swoich konkretnych inwestycji na terenie na-

szego miasta. Nie wiem jak wyrazić zgodę na tego typu działania, gdzie 17 tys. ma być prze-

znaczone, jak usłyszeliśmy z ust Pana Burmistrza, na ożywienie strefy, która powinna być oży-

wiona wiele lat temu, poprzez budowę tam zakładu produkcji mebli firmy Polipol i przynosiła-

by nam lekko licząc, gdyby plany inwestora były spełnione, a spełniły się w Podaninie, spełniły 

się Wągrowcu, spełniły się w Chodzieży, więc nie mamy podstaw, żeby myśleć, że inaczej by-

łoby w Chojnicach, około 400 tys. zł w samym podatku od nieruchomości rocznie. Zakładając, 

że ten zakład mógł istnieć już 5 lat, takie a nie inne losy tej działki, na której tak jak Pan Bur-

mistrz mówił, nic nie rośnie, moim zdaniem jednak rośnie, jest uprawiane, ale nie kłóćmy się  

o szczegóły spowodowało stratę kilku milionów złotych w żywym pieniądzu. I teraz my mamy 

przeznaczać kolejne środki na to, żeby promować grunty, które należą do prywatnego przedsię-

biorcy, zamiast promować rozwój kulturalny, zamiast budować markę naszego miasta. Nie je-
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stem wielkim zwolennikiem jedynej kandydatury, jaka była na serio rozważana w kontekście 

prezesa Spółki Promocja Regionu Chojnickiego, natomiast jedno trzeba mu przyznać plany  

2 października miał ambitne, marzy o tym, że jeżeli ktoś powie Chojnice, to żebyśmy się koja-

rzyli tak jak koziołki w Poznaniu, jak Jezus w Świebodzinie, czy Ojciec Mateusz na przykład ze 

słynną miejscowością nad Wisłą, w domyśle Sandomierzem. Myślę, że to są nasze wysiłki i ma-

jąc już kilka słynnych produktów, kiedy włożymy dużo sił i energii, żeby je promować i poka-

zywać, to samo przez się będzie się bronić. No i okazuje się, że mija kilka miesięcy i my w tył 

zwrot, robimy zupełnie coś innego. Ja nie wiem, czy mamy dbać o rozwój społeczno-

gospodarczy, czy mamy zajmować się promocją kultury i gospodarki tej prywatnej? Najlepiej, 

żebyśmy robili jedno i drugie, ale jeżeli Promocja Regionu Chojnickiego raz podejmuje działa-

nia na północ, a raz na południe, to minie kilka lat i znowu będziemy stali w miejscu. I nie ma 

zgody na to, żeby transfery publiczne były od osób, powtórzę kolejny raz, biednych, starych, 

niepełnosprawnych w kierunku osób bogatych, pięknych i młodych. A takie kolejne zmiany są 

znowu w tym budżecie proponowane, żebyśmy wzmacniali promowanie aktywizacji gruntów, 

które kupił prywatny przedsiębiorca, a nie miał pomysłu na to, co tam zrobić. I po kilku latach 

my, jako Rada Miejska, mamy wyrażać zgodę na to, żeby te grunty za publiczne pieniądze były 

promowane. Na to zgody nie ma i być nie może. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Panie radny, ja bardzo proszę, no mówić jednak na temat. W tej 

chwili kolejnym mówcą jest Pan Maciej Bonna, wniosek formalny.  

− Radny Maciej Bonna – dziękuję. Szanowna Rado, dziękuję, Panie Przewodniczący. Ze wzglę-

du na to, że no w punkcie, Pan Przewodniczący nie reaguje, my rozmawiamy o poprawce do 

budżetu, a Pan radny tutaj prowadzi swoje tyrady polityczne raz po razie, raz po razie, ja proszę 

o zakończenie dyskusji. Składam wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do gło-

sowania.  

Przewodniczący Maciej Polasik – głosujemy wniosek formalny o zakończenie dyskusji w pkt. 9  

i przechodzimy do jego głosowania.  

Przystąpiono do głosowania wniosku formalnego. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 14 

przeciw  – 1 

wstrzymujących się  – 3 

Wniosek formalny o zakończenie dyskusji w pkt. 9 i przejście do głosowania został przyjęty. 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do głosowania uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/99/25 w sprawie zmian w budżecie Gminy Miej-

skiej Chojnice na 2025 r. z autopoprawką.  

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 14 

przeciw  – 1 

wstrzymujących się  – 3 

Uchwała Nr VIII/99/25 w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej Chojnice na 2025 r. 

została podjęta i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad. 10 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2025 – 2042 (str. 23 w biuletynie) z autopoprawką– autopoprawka 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Bardzo proszę, kto będzie? Pani Skarbnik będzie referowała ten punkt? Czy są jakieś pytania doty-

czące tego punktu? Nie ma. Przechodzimy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/100/25 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2025 – 2042 z autopoprawką.  

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 14 

przeciw  – 1 

wstrzymujących się  – 3 

Uchwała Nr VIII/100/25 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025 – 

2042 została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 11 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy fi-

nansowej na rzecz Powiatu Chojnickiego (str. 45 w biuletynie).  

Czy są pytania dotyczące tego punktu? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/101/25 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

na rzecz Powiatu Chojnickiego. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr VIII/101/25 w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Chojnic-

kiego została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 12 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej 

Chojnice na lata 2022 – 2027” (str. 47 w biuletynie) z uzupełnieniem do uzasadnienia projektu 

uchwały – uzupełnienie do uzasadnienia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Są pytania dotyczące tego punktu? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/102/25 zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia 

„Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Chojnice na 

lata 2022 – 2027”. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 
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Uchwała Nr VIII/102/25 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Chojnice na lata 2022 – 2027” 

została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 13 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia planu potrzeb 

w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w Gminie Miejskiej Chojnice na rok 2025 

(str. 49 w biuletynie).  

Czy są pytania do tego punktu? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/103/25 w sprawie ustalenia planu potrzeb w za-

kresie wykonywania prac społecznie użytecznych w Gminie Miejskiej Chojnice na rok 2025.  

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr VIII/103/25 w sprawie ustalenia planu potrzeb w zakresie wykonywania prac 

społecznie użytecznych w Gminie Miejskiej Chojnice na rok 2025 została podjęta i stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Panie radny Pestka, bardzo proszę się zalogować, jesteśmy od 

teraz liczniejsi, jest na sali 19 radnych. 

Ad. 14 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu drogi 

gminnej (str. 52 w biuletynie) z uzupełnieniem do uzasadnienia – uzupełnienie do uzasadnienia 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Czy są pytania dotyczące tego punktu? Pan radny Kaczmarek, bardzo proszę.  

− Radny Kamil Kaczmarek – dziękuję Panie Przewodniczący. Rozumiem, że zmieniamy prze-

bieg ul Kolejowej, tak aby przyjęła ona taki kształt, który nazywamy nową Kolejową. Moje py-

tanie dotyczy tego, kiedy zostanie zrealizowana ta droga w stanie utwardzonym, w takim, w ja-

kim w tej chwili jest obecnie ul. Kolejowa, na tym odcinku, który w tej chwili jakby zastępuje-

my nowym przebiegiem ulicy, która w tej chwili, z tego, co mi wiadomo, jeszcze utwardzona 

nie jest? 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Odpowie Pan Burmistrz, bardzo proszę.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – właściwie nie zastępujemy, ponieważ na obecnej Kolejowej nie 

notujemy przejazdu samochodów prywatnych. Mówimy o tej części, która jest wewnątrz firmy 

Pana […]. Odpowiedź na to pytanie znajduje się w biuletynie jak zawsze i myślę, że po to były 

komisje, żebyśmy na komisjach o tych sprawach rozmawiali. Państwo na pewno zauważyli, że 

są środki zadysponowane w budżecie na projekt tej ulicy, nowego przebiegu i chcemy wykonać 

projekt, znaczy przebieg chcemy zrealizować z płyt betonowych, w myśl o tym, że kiedyś jesz-

cze tam będzie uzbrojenie, dlatego nie będziemy realizować tego na gotowo w masie bitumicz-

nej albo w polbruku. Projekt będzie wykonany w ciągu kilku miesięcy od tej sesji Rady Miej-

skiej, następnie ZRID-em będziemy odszkodowywać nieruchomość w drugiej części przebiegu 

tej ulicy. Bo w pierwszej, tej, która przylega do ul. Przemysłowej teren jest nasz, już tam trwają 

prace ziemne, powiedzmy, a ta druga część to będzie teren, który musimy odszkodować właści-

cielowi tego przebiegu. Jeżeli Wysoka Rada zadysponuje środki na zakup płyt betonowych i ich 
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montaż, to jesteśmy w stanie wykonać tę łącznicę jeszcze w tym roku. To zależy od tego, czy 

będą środki.  

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Kamil Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – dziękuję, Panie Przewodniczący. No, sytuacja jest taka, że  

w schemacie organizacji ruchu, który niedawno otrzymałem jest informacja, że ten odcinek ul. 

Kolejowej, który niedawno pozyskaliśmy jest drogą gruntową. Tak to było w 2022 roku, kiedy 

ten dokument był sporządzany. Na mapach Google z 2013 r., na zdjęciach, które są dostępne, 

już wtedy jest to droga utwardzona płytami betonowymi. Zastanawiam się, jaki to jest interes 

dla miasta przejmować od PKP za długi, czyli za konkretne pieniądze, bo są różne środki płat-

nicze, dług też wiąże się z wydaniem, czy utraceniem pewnych korzyści konkretnych pienięż-

nych, jest mieć drogę utwardzoną, własną, zamieniać ją na drogę nieutwardzoną, którą musieli-

byśmy wydać, żeby utwardzić i jeszcze wypłacić odszkodowanie? Jaki tutaj jest interes miesz-

kańców miasta? Przy czym zamknięcie tej drogi i skrzyżowania miałoby prawdopodobnie na-

stąpić, proszę mnie pouczyć, poprawić, jeśli się mylę, jeszcze zanim nowa droga zostanie 

utwardzona dla mieszkańców, tak, żeby nie musieli brnąć w błocie. Bo mam wrażenie, że przy-

najmniej przez jakiś czas dojdzie do sytuacji, w której zamiast zwiększać liczbę dróg utwardzo-

nych w naszym mieście tę liczbę zmniejszymy. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Odpowiada Pan Burmistrz, bardzo proszę.  

− Burmistrz Arseniusz Finster – chyba niewiele Pan rozumie z tego, co my chcemy tutaj zrobić, 

dlatego śpieszę z wyjaśnieniem. Zmieniamy przebieg ul. Kolejowej na podstawie planu miej-

scowego, który Wysoka Rada uchwaliła w 2019 roku. Samorząd osiedlowy również postulował 

budowę i zmianę przebiegu ul. Kolejowej do skrzyżowania z ul. Przemysłową. I to my w tej 

chwili realizujemy. Ale realizujemy to na skutek taki właśnie, że zamieniamy dług z podatku od 

nieruchomości, który by się przedawnił w części z końcem tego roku na nieruchomość, która 

kiedyś była nieruchomością nieutwardzoną. Mówimy o tej części Kolejowej, która jest w tej 

chwili betonowa, niekoniecznie w płytach, bo ona też jest z betonu lanego. To że ona jest beto-

nowa, to jest zasługa Pana […], który zrealizował, za naszą zgodą, na drodze publicznej to 

utwardzenie. Wiadomo, że ono służyło głównie, prawie w 100 % jego firmie, bo tam porusza 

się około sześćdziesięciu ciągników siodłowych na dobę i tyle samo wyjeżdża,  

i przyjeżdża, i tak w kółko. I teraz Miasto Chojnice nie widziało, my nie widzimy, PKP też nie 

widzi innych nieruchomości, które my moglibyśmy za zadłużenie pozyskać. Na przykład, Pan 

Kaczmarek proponował tutaj niedawno, żebyśmy wzięli sobie budynek przylegający do budyn-

ku PKP – stara nastawnia. No to ja tego za darmo nie wezmę. Ktoś musiałby nam dopłacić, że-

by to w ogóle wziąć, bo pomysł na modernizację, na renowację tego, to są grube miliony zło-

tych. I teraz Miasto Chojnice odzyskując dług, biorąc tę całą Kolejową, bo przecież nie bierze-

my tylko Kolejową, którą chcemy potem zbyć firmie Ginter na polepszenie warunków funkcjo-

nowania firmy, tylko wzięliśmy całą Kolejową i ta druga część Kolejowej jest nieutwardzona  

i zawsze była nieutwardzona. Tak więc, jeżeli zmienimy przebieg ul. Kolejowej i tę łącznicę 

utwardzimy płytami betonowymi, to właściwie będzie podobna sytuacja z jaką mamy do czy-

nienia teraz. I nie uciekniemy od tego, żeby drugi etap Kolejowej też zbudować, tylko na razie 

nie mamy dla kogo jej budować, ponieważ przy końcu Kolejowej, blisko ul. Gdańskiej są tylko 

trzy zamieszkałe nieruchomości i osoby zamieszkujące te nieruchomości nie jeżdżą osiemset 

metrów po gruntowej Kolejowej po to, żeby jeszcze przejechać przez betonową Kolejową, która 

jest przez firmę Pana […], żeby dojechać do Tucholskiej, bo mają sto metrów, czy sto kilka-

dziesiąt metrów do ul. Gdańskiej. Taki jest problem społeczny. Natomiast my budując łącznice, 

tę, o której mówimy, do ul. Przemysłowej otwieramy skomunikowanie działek, znaczy nieru-

chomości niezabudowanych, które tam funkcjonują i które mają swoich właścicieli, którzy chcą 

rozpocząć proces inwestycyjny. Tak więc korzyści jest kilka, to po pierwsze. Wrócę do skrzy-

żowania, gdzie był wypadek śmiertelny, tam Tucholska-Kolejowa, wchodzi też ulica Ustronna. 
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Jeżeli my zbudujemy tę łącznicę, o której mówię, możemy zamknąć wjazd z Tucholskiej na uli-

cę Ustronną, czyli porządkujemy bezpieczeństwo. I tak jest to trudne skrzyżowanie, ponieważ 

tam jest też wjazd czy zjazd ze stacji benzynowej, wjazd do firmy Ginter i generalnie Ustronna 

porządkuje tutaj sprawę. Ale skomunikowanie Ustronnej nastąpi poprzez tę łącznicę, którą 

chcemy zaprojektować i wybudować. I nie ma potrzeby, moim zdaniem, tutaj zbytniego pośpie-

chu, ponieważ nikt nikomu poprzez te zdarzenia nie pogarsza sytuacji społecznej do korzystania 

z tych dróg. Nikt na pewno z nas, niemieszkających na końcu ulicy Kolejowej, nie jeździ skró-

tem przez Kolejową betonową i Kolejową gruntową do ulicy Gdańskiej na przykład z Tuchol-

skiej. No bo mamy proste skrzyżowanie, skręcamy w prawo, Nowa Ameryka i jesteśmy w tym 

samym miejscu przy oddziale celnym, prawda? Tak więc tak to wygląda. Kolej na ogół, jak ma 

zaległości podatkowe, to dąży do tego, również spółka, żeby rozliczyć nieruchomościami. My 

to już kiedyś robiliśmy. To nie jest precedens. Pan nie musi o tym akurat wiedzieć, ponieważ 

wtedy nie był Pan radnym Rady Miejskiej.  

Dalej, kolej, takie były też przegłosy, że właściwie można byłoby to za darmo wziąć, po co mia-

sto płaci za nieruchomość itd. No PKP jest spółką akcyjną. Żadna spółka akcyjna, w ogóle żad-

na spółka nie odda nieruchomości po cenie innej, niż cena rynkowa. Na to musimy zwrócić 

uwagę. My oczywiście pozyskamy za darmo powierzchnię, na której jest parking, ale ten par-

king też służy podróżnym korzystającym z budynku PKP, znaczy z naszego budynku na terenie 

dworca PKP. Więc tu mamy, moim zdaniem, same korzyści. Raz – rozliczamy podatki, dwa – 

poprawiamy bezpieczeństwu na skrzyżowaniu, trzy – dzięki środkom, które pozyskamy ze 

sprzedaży, budujemy brakującą łącznicę, która jest w planie od 7 lat, i cztery – poprawiamy wa-

runki funkcjonowania firmy.  

Jak już jestem w tym momencie, to wiem, że może bolesne jest to dla Pana radnego szczegól-

nie, że poprawiamy warunki funkcjonowania firmy, ale 15 minut temu był Pan rzecznikiem Po-

lipolu, który nie kupił nieruchomości, którą kupił Pan […] akurat, to ja chciałbym dopowie-

dzieć, że kilka będzie w najwyższym czasie uchwał, będę prosił Wysoką Radę o poprawę funk-

cjonowania firm, również spółka Temis i Spawmet, nasza też flagowa firma obsypana nagro-

dami, zwróciła się z prośbą o poprawę warunków funkcjonowania i sprzedaż przyległych nieru-

chomości do firmy. Również takie porządkowanie jest w odniesieniu do firmy Regalux w kon-

tekście tego rowu melioracyjnego i również tutaj w kontekście firmy Ginter takie możliwości 

są. Uważam, że rolą Rady Miejskiej i Burmistrza jest tworzenie jak najlepszych warunków do 

funkcjonowania firm, a firmy, o których mówimy w tej chwili, o tych trzech, to są firmy, które 

się powiększają, inwestują i dają miejsca pracy. Firma Ginter buduje nową halę w tej chwili, 

firma Spawmet i Temis zbudowała halę zupełnie z nową technologią produkcji gazów, całkiem 

niedawno, a firma A1 Sorter jest jednym z liderów w tej chwili na rynku w tej branży, w której 

funkcjonuje. Tak więc musimy stwarzać jak najlepsze warunki, żebyśmy mogli funkcjonować 

w tym mieście i się rozwijać. I to właśnie przedsiębiorcy albo synonim – wielcy biznesmeni,  

o których mówi tutaj Pan radny Kaczmarek, dają nam możliwości do funkcjonowania w tym 

mieście, do życia w tym mieście, dają nam pracę. Dlatego uważam, że te warunki trzeba stwa-

rzać jak najlepsze. Dziękuję za uwagę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan radny Kamil Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – jedynym rzecznikiem kogokolwiek tutaj jest Arseniusz Finster, 

który albo wydaje publiczne pieniądze na promowanie prywatnych biznesów, albo prywatnym 

spółkom dopłaca do działalności, którą prowadzą, albo jest agentem nieruchomości, żeby dewe-

loper mógł wynająć puste pomieszczenia, które miastu nie są potrzebne, albo zamawia projekty 

budowlane, które później nie są realizowane i naraża na straty cały samorząd. Wypraszam so-

bie, Panie Burmistrzu, takie zuchwałe, prowokacyjne, podłe zachowania, jakie Pan przedstawia 

w tej chwili, przedstawiając mnie jako rzecznika Polipolu. Nie pozwalam Panu na tego typu za-

chowania, bo sam jestem dużo bardziej powściągliwy, niż fakty by na to wskazywały. Za to, że 

Pan radny Leszek Pepliński zwrócił kiedyś uwagę na niezwykły pośpiech w drążeniu sprzedaży 

działki na ulicy Asnyka, groził mu Pan pozwem, prokuraturą, bo nieprzyzwyczajony Pan jest do 
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krytyki Pańskich działań. Dzisiaj, otwartym tekstem mówi Pan o nazwiskach biznesmenów, 

którzy chcą kupić WTZ-y, w które zainwestowaliśmy tak dużo, czy którzy mieliby kupić frag-

ment drogi publicznej, którą w tej uchwale mamy stworzyć po prostu działką, którą można zbyć 

bez przejmowania się na to, czy jest tam interes publiczny, czy go nie ma. I dlatego jest to bul-

wersujące i dlatego nie może być mojej zgody na tego typu działania, bo trudno znaleźć jaki-

kolwiek interes naszego samorządu w pozyskiwaniu działki, która jest w tej chwili drogą utwar-

dzoną i później wypłacanie odszkodowania płatnemu prywatnym osobom za to, że przejmiemy 

drogę, którą będziemy później utwardzać. Do tego formułuje Pan fałszywe, kłamliwe, bo zna 

Pan fakty, opinie w sferze publicznej, mówiące o tym, że sprzeciwiamy się budowie nowej Ko-

lejowej. Nie, nie sprzeciwiamy się. W postulatach, które zgłosiliśmy do budżetu na 2025 rok, 

jest budowa ulicy nowej Kolejowej. Ale po co nam było zakupienie starej Kolejowej, po to, że-

by to później odsprzedawać, kiedy biznesmen, scalając tereny, z których korzysta, mógł sam 

dogadać się z PKP, a my mogliśmy uzyskać plac przed dworcem PKP, który do tej pory straszy, 

a który na polecenie Pana zastępcy miał zniszczone budynki, które mają status zabytkowych... 

Ja zadałem pytanie dotyczące tej działki, tej konkretnej decyzji o przejęciu za długi, dotyczące 

uchwały Naczelnego Sądu Administracyjnego i ustawy, które mówią o tym, że mogliśmy sko-

munalizować te grunty. Nie dostałem odpowiedzi od Pana dyrektora Marczewskiego, który po-

wołuje się na to, że podałem zły numer uchwały, która tego dotyczyła, pomimo że w treści mo-

jego zapytania są adresy, są daty. Nie pasował numer uchwały, więc powołał się na to, żeby nie 

odpowiedzieć. To jest wasza transparentność. To jest wasza fachowość. To jest wasza meryto-

ryczność. To jest służba na rzecz interesu miasta. Gubi się Pan w kłamstwach, manipulacjach  

i oszustwach, i proszę wyprostować swoje zachowania, swoje opinie. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę nie obrażajmy się. Panie radny, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – na komisji mówił Pan, że nie otrzymujemy żadnych dotacji, a za 

chwilkę, 5 minut po Pana wyjściu, Pani Skarbnik przyznała, że otrzymujemy 100 tys. dotacji od 

powiatu na funkcjonowanie Miejskiej Biblioteki Publicznej. To są fakty. Otrzymują Państwo in-

formacje o tym, że wydajemy 6, ponad 6 mln więcej na funkcjonowanie Urzędu Miasta w kon-

kretnym punkcie budżetu... 

Przewodniczący Maciej Polasik – przypominam, Panie radny, naprawdę. Bardzo proszę. Jesteśmy 

w punkcie czternastym… 

− Radny Kamil Kaczmarek – a Pan, bez podania innych danych mówi, że jesteśmy najtańszym 

budżetem. Panie Przewodniczący... 

Przewodniczący Maciej Polasik – jesteśmy w punkcie czternastym i omawiamy projekt uchwały 

w sprawie przebiegu drogi gminnej, a no te tematy poboczne omawiajcie Panowie sobie w innych 

okolicznościach przyrody. 

− Radny Kamil Kaczmarek – dzisiaj przegłosowaliśmy dodatkowe środki na funkcjonowanie 

administracji publicznej, która wedle tych danych, które zaprezentowałem na komisji budżeto-

wej, są rażąco wyższe, niż w innych samorządach naszych rozmiarów, Panie Przewodniczący. 

Jeżeli Pan uważa, że to nie jest pod obrady rady, oczywiście przepraszam serdecznie. Zakończy-

łem właśnie swoją wypowiedź. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Maciej Bonna, wniosek formalny, bardzo proszę. 

[wypowiedzi radnych poza mikrofonem] 

− Radny Maciej Bonna – Pani radna, wnioski formalne są głosowane bez kolejności. Ja składam 

wniosek formalny, ponieważ, proszę Państwa, jesteśmy w punkcie porządku obrad, a wy się za-

chowujecie jakbyście walczyli w kiślu. No trochę powagi, bo ja się czuję urażony, bo rozma-
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wiamy na temat ulicy Kolejowej i słyszę o przedsiębiorcach, o innych pobocznych sprawach,  

o wydatkach innych. Do tego są komisje. Wprowadźcie do porządku obrad dodatkowy punkt 

ostatni – dyskusja Pana Burmistrza z Panem radnym Kamilem Kaczmarkiem na przykład, na 

samym końcu, żeby wszyscy, którzy chcą, mogli już opuścić te obrady. Więc w związku z tym 

ja składam wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 

Przewodniczący Maciej Polasik – przygotujemy wniosek formalny. Głosujemy wniosek formalny 

o zakończenie dyskusji w pkt. 14 i przejście do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania wniosku formalnego. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 14 

przeciw  – 2 

wstrzymujących się  – 3 

Wniosek formalny o zakończenie dyskusji w pkt. 14 i przejście do głosowania został przyjęty. 

Przewodniczący Maciej Polasik – w związku z tym przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/104/25 w sprawie zmiany przebiegu drogi gmin-

nej. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 13 

przeciw  – 1 

wstrzymujących się  – 5 

Uchwała Nr VIII/104/25 w sprawie zmiany przebiegu drogi gminnej została podjęta i stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Maciej Polasik – ogłaszam 15 minut przerwy. 

/po przerwie/ 

Przewodniczący Maciej Polasik – wznawiam obrady VIII sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

Ad. 15 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie prac związanych z mo-

dernizacją źródeł energii cieplnej na terenie Gminy Miejskiej Chojnice w ramach konkursu „STOP 

dla SMOGU w Chojnicach” (str. 55 w biuletynie). 

Czy są pytania dotyczące tego punktu? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/105/25 zmieniającą uchwałę w sprawie określe-

nia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie prac związanych z moderniza-

cją źródeł energii cieplnej na terenie Gminy Miejskiej Chojnice w ramach konkursu „STOP dla 

SMOGU w Chojnicach”. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 
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Uchwała Nr VIII/105/25 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i rozli-

czania dotacji celowej na dofinansowanie prac związanych z modernizacją źródeł energii 

cieplnej na terenie Gminy Miejskiej Chojnice w ramach konkursu „STOP dla SMOGU  

w Chojnicach” została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad. 16 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Miejskiej Chojnice na lata 2025 – 2027 (str. 62 w biule-

tynie). 

Czy są pytania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/106/25 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny dla Gminy Miejskiej Chojnice na lata 2025 – 2027. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr VIII/106/25 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla 

Gminy Miejskiej Chojnice na lata 2025 – 2027 została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do pro-

tokołu. 

Ad. 17 

Projekt uchwały przewidziany do procedowania w pkt. 17 został zdjęty z porządku obrad.  

Ad. 18 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości 

(str. 77 w biuletynie). 

Nie widzę chętnych do zadania pytań w tym punkcie. Przystępujemy do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/107/25 w sprawie zamiany nieruchomości.  

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 14 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 5 

Uchwała Nr VIII/107/25 w sprawie zamiany nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu. 

Ad. 19 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

(str. 80 w biuletynie).  

Są pytania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania uchwały  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/108/25 w sprawie zbycia nieruchomości.  

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 14 

przeciw  – 0 
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wstrzymujących się  – 5 

Uchwała Nr VIII/108/25 w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu. 

Ad. 20 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

(str. 82 w biuletynie). 

Czy są pytania dotyczące tego punktu? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/109/25 w sprawie zbycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 1 

Uchwała Nr VIII/109/25 w sprawie zbycia została podjęta i stanowi załącznik nr 17 do protoko-

łu. 

Ad. 21 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii do 

projektu Audytu Krajobrazowego Województwa Pomorskiego (str. 84 w biuletynie). 

Czy są pytania dotyczące tego punktu? Pani Marzenna Osowicka, bardzo proszę. Pani radna, prze-

praszam.  

− Radna Marzenna Osowicka – tak. Ja chciałabym wyrazić moje ogromne zadowolenie i ra-

dość, że jako radna tej kadencji uchwalam i opiniuję pozytywnie Audyt Krajobrazowy Woje-

wództwa Pomorskiego, bo to jest tak naprawdę pierwszy w historii naszego województwa  

i w historii Polski audyt, którego celem jest chronienie krajobrazu. Także wnoszę ogromną na-

dzieję, że będą podjęte działania w celu ochrony właśnie naszego Lasku Miejskiego i Doliny 

Strugi Jarcewskiej, bezcennych terenów o wielkich walorach przyrodniczo-krajobrazowych. To 

tyle. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Innych chętnych do zabrania głosu nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/110/25 w sprawie wyrażenia opinii do projektu 

Audytu Krajobrazowego Województwa Pomorskiego. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 16 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 3 

Uchwała Nr VIII/110/25 w sprawie wyrażenia opinii do projektu Audytu Krajobrazowego 

Województwa Pomorskiego została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad. 22 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chojnicach na rok 2025 (str. 86 w biuletynie). 

Bardzo proszę, Pan radny Kamil Kaczmarek. 
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− Radny Kamil Kaczmarek – dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, zgłosiłem bardziej ambitny, 

bardziej rozbudowany plan pracy Komisji Rewizyjnej, bo ten, który mamy dzisiaj przyjąć, jest 

bardzo zabawny, tak jak Pan Burmistrz ma chociaż raz uzasadnioną wesołość. Szanowni Pań-

stwo, przed podjęciem uchwały absolutoryjnej i przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu 

za 2024 rok mamy zbadać następujące obszary, w skrócie: remont dworca PKP, który zakoń-

czył się de facto w 2023 roku i w 2024 mieliśmy już tylko odbiory, więc 2024 roku nie dotyczy. 

Wydział zarządzania kryzysowego, który dysponuje jakimiś drobniakami, i oczywiście jest to 

kwestia ważna, istotna, którą warto poruszyć, ale tak naprawdę z punktu widzenia wykonania 

budżetu i polityki miasta jest to niszowe, bo nawet w sytuacji konfliktu zbrojnego na Ukrainie 

to raczej patrzyliśmy na to, o czym pisze PAP, co zaleca Ministerstwo Spraw Wewnętrznych, 

czy Ministerstwo Obrony Narodowej, a nie nasz wydział zarządzania kryzysowego odgrywał tu 

kluczową rolę. Oraz wydział komunalny w zakresie, uwaga, wyłącznie targowisk. I to wszyst-

ko. I po przebadaniu tych zakresów mamy podejmować działania zmierzające do udzielenia ab-

solutorium i przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu. Szanowni Państwo, wesołość Pana 

Burmistrza jest uzasadniona. Gdyby to nie było przykre, też bym się śmiał. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Głos zabierze Pan radny Sebastian Matthes. 

Bardzo proszę. 

− Radny Sebastian Matthes – przedkładany Państwu projekt planu pracy komisji jest efektem 

kompromisu. Otrzymałem od klubu PiS propozycje z ich strony tematów do kontroli. Cztery się 

pokrywały, a w zasadzie pięć. Zostały one przyjęte. Dodatkowo został przyjęty jeden punkt, 

który nie był w moim projekcie, a był w projekcie klubu PiS. Otóż, proszę Państwa, Komisja 

Rewizyjna nie zajmuje się wyłącznie kontrolą finansów. Nie możemy przeliczać to, jak Pan 

radny Kamil Kaczmarek mówił na komisji, na procenty obszarów, wartości obszarów, które 

komisja będzie kontrolować do sesji absolutoryjnej. Nie ma znaczenia, czy to jest 3%, czy 15%. 

Tutaj za pracę komisji nie otrzymujemy wozów strażackich, jak to miało wcześniej miejsce  

w historii, tylko kontrolujemy wybrane obszary. Nie mierzymy ich wcale wartością dofinanso-

wania, czy wartością całej inwestycji, jak to ma miejsce w przypadku dworca, po prostu kontro-

lujemy wybrane obszary. W związku z tym uważam, że ten plan jest jak najbardziej odpowied-

ni, porusza istotne obszary dla funkcjonowania miasta i proszę kolegów radnych, koleżanki rad-

ne o przyjęcie jego w zaproponowanym kształcie. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Kamil Kaczmarek. 

− Radny Kamil Kaczmarek – Komisja Rewizyjna ma umocowanie ustawowe, jest zatem szcze-

gólnie istotna z punktu widzenia samorządu. [nie słychać części wypowiedzi] sam Pan dyrektor 

Robert Wajlonis przytaczał. Rada Miejska mogłaby mieć tylko te dwie komisje stałe, tak? Bo 

jest do tego zobowiązana ustawą. [nie słychać części wypowiedzi] na komisji procentowo fak-

tycznie, bo te obszary, które mamy omawiać, to mniej niż 1% finansów miasta. Ale mogę przy-

jąć te kryteria, które przyjął Pan Przewodniczący Komisji Sebastian Matthes.  

Po pierwsze, kompromisowa to taka, gdzie dwie strony zawarły porozumienie. Tu nie było po-

rozumienia. Tu było po prostu przegłosowanie. Jedni głosowali za jedną propozycją, ja zgłosi-

łem sprzeciw i w ten sposób to trafiło pod obrady Wysokiej Rady. Więc tu nie było żadnego 

kompromisu wypracowanego, to była kwestia zderzenia dwóch propozycji. Moja propozycja 

nie była w ogóle głosowana, przyznajmy, tak? Więc nie było żadnego kompromisu, inaczej bym 

nie zabierał głosu i nie zabierał Państwu czasu.  

Druga rzecz, jeżeli w takim razie są to ważne obszary, z całym szacunkiem, zapytajmy miesz-

kańców miasta. I jak myślicie, jakbyśmy zadali pytanie stu mieszkańcom, którzy przechodzą 

pod ratuszem, ilu wskazałoby, że zarządzanie kryzysowe jest jednym z tych najważniejszych 

tematów, które powinniśmy poruszać? A ilu jest zaniepokojonych funkcjonowaniem targowisk, 

które w moim mniemaniu w ostatnim czasie dofinansowane, funkcjonują sobie całkiem nieźle,  

a jeżeli są zgłaszane jakiekolwiek problemy, to możemy zajmować się nimi na bieżąco. To nie 
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są żadne istotne obszary w momencie szczególnie, kiedy omawiamy olbrzymie inwestycje  

w zakresie sportu i kultury fizycznej, kiedy omawiamy radykalne działania w obszarze kultury, 

kiedy jesteśmy zaliczeni do 119 samorządów, które tracą swoje funkcje społeczno-gospodarcze, 

bo rozwijamy się wolniej, jesteśmy miastem stagnującym. I my zajmujemy się targowiskiem  

i zarządzaniem kryzysowym. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Może jakiś wniosek formalny by padł? Pan Zastępca 

Burmistrza. 

− Z-ca Burmistrza Adam Kopczyński – ja tylko tak króciutko. Panie Przewodniczący, ja chciał-

bym przypomnieć, że przechodzimy co 4 lata kontrolę Regionalnej Izby Obrachunkowej, która 

bada nasze wydatki, finanse i ostatnia zakończyła się w styczniu zeszłego roku. Przez 7 miesię-

cy badano wszystkie skrupulatnie wydatki związane z naszymi wydziałami i tę opinię mamy 

pozytywną. Także budżet jest opiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową co roku, więc 

ja nie widzę tutaj przyczyn, żeby wartościować procentowo, że te sprawy, które zajmują się 

przez Komisję Rewizyjną, to tylko 1% wydatków. To jest nietrafiony argument moim zdaniem. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Sebastian Matthes, bardzo proszę. 

− Radny Sebastian Matthes – Szanowny kolego radny, Pana propozycja nie została przegłoso-

wana, czy przedłożona pod głosowanie, ponieważ moja uzyskała większość głosów członków 

komisji i tyle. Druga sprawa, czy obszar zarządzania kryzysowego jest tematem, który nie inte-

resuje chojniczan? No powiem tak. W obliczu tego, co się dzieje w Ukrainie, a także tego, że 

zmieniła się właśnie ustawa o ochronie ludności, no wydaje mi się, że to jest temat ważny i na 

pewno warto się nad nim pochylić i sprawdzić funkcjonowanie wydziału zarządzania kryzyso-

wego. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/111/25 w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chojnicach na rok 2025.  

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 13 

przeciw  – 4 

wstrzymujących się  – 2 

Uchwała Nr VIII/111/25 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Chojnicach na rok 2025 została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Ad. 23 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Burmistrza Miasta Chojnice (str. 88 w biuletynie). 

Bardzo proszę, czy ktoś ma jakieś pytania dotyczące tej kwestii? Pani radna Marzenna Osowicka, 

bardzo proszę.  

− Radna Marzenna Osowicka – tak, ja chciałabym rzeczywiście zabrać głos w kwestii skarg na 

Pana Burmistrza, bo, jak widzę, praktyka komisji skarg i wniosków już stało się tradycją, że 

wszystkie skargi uznawane są za bezzasadne, no i oczywiście przegłosowywane jako nieistotne. 

Chciałabym przeczytać oświadczenie Michała Gruchały, autora skargi, które brzmi: Uważam za 

całkowicie naganną możliwość prowadzenia wyborów samorządowych przez Komitet Wyborczy 

KWW Arseniusza Finstera na mieniu miejskim, to jest umieszczeniu materiału wyborczego na 

drugiej stronie biuletynu informacyjnego miasta Chojnice 2024, tak zwana gazetka władzy we-
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dług Watchdoga Polska, biuletynu wydanego i dystrybuowanego ze środków Gminy Miejskiej 

Chojnice w trakcie trwania kampanii samorządowej 2024. Dlatego jako lokalny Watchdog, ma-

jąc na uwadze jawność i przejrzystość wydatkowania środków miejskich, złożyłem skargę do 

RIO w Gdańsku. Zwróciłem uwagę na takie prowadzenie kampanii w Chojnicach na Krajowym 

Kongresie Współpracy Lokalnej, organizowanym przez Fundację Rozwoju Demokracji Lokal-

nej. Uczestniczący w nim Arkadiusz Chęciński – Prezydent Sosnowca, Marzena Domaradzka – 

Burmistrz Trzebiatowa, Marta Majewska – Burmistrz Hrubieszowa, Szymon Stapiński – Bur-

mistrz Brzozowa, dr hab. Tadeusz Truskolaski – Prezydent Białegostoku, z całą stanowczością 

sprzeciwili się takiemu prowadzeniu kampanii. W ich gminach i miastach nie ma miejsca dla ta-

kich zachowań. W Chojnicach, jak widać, jest.  

Jeśli chodzi właśnie o tę skargę, która została odrzucona, uznana za bezzasadną, sprawa jest tak 

oczywista, że jestem oszołomiona decyzją członków komisji skarg i wniosków. Otóż materiał 

wyborczy umieszczony na stronie biuletynu informacyjnego, który otrzymali mieszkańcy, był  

w stu procentach z wzorami, kolorami, czarnymi tablicami z materiałami wyborczymi KWW 

Arseniusza Finstera, więc doszło do wykorzystania mienia miejskiego do prowadzenia kampa-

nii. Nieprzypadkowo RIO wysłało ten wniosek do nas, bo to my jesteśmy, jako rada, w tej sytu-

acji zobowiązani zareagować. Tłumaczenie Pana Burmistrza Chojnic jest w tej sprawie infan-

tylne. Posługuje się on nieprawdami, jakby żył w zupełnie innej rzeczywistości. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Sebastian Matthes. Bardzo proszę. 

− Radny Sebastian Matthes – Szanowni Państwo, Regionalna Izba Obrachunkowa, która była 

adresatem skargi Pana Michała Gruchały, jego dane zostały upublicznione i to, że on jest auto-

rem tej skargi, może skierować tę sprawę do rzecznika dyscypliny finansów publicznych, gdyby 

miała wątpliwości. Nie zrobiła tego, nie uczyniła tego, przekazała tę sprawę do rozpatrzenia 

Radzie Miejskiej. I teraz przejdźmy do tych postulatów, które pojawiają się w skardze – postu-

laty, to Pan Michał określa w treści. Pierwszy z nich to ukaranie Burmistrza za naruszenie dys-

cypliny finansów publicznych, czego oczywiście Rada Miejska zrobić nie może. Drugi postulat 

to przeprowadzenie kontroli wydatków w okresie kampanii wyborczej, przy czym Pan Michał 

nie określa, czy to ma dotyczyć tylko jednej faktury za biuletyn, czy mają być to wszystkie wy-

datki poniesione z rachunków Urzędu Miejskiego Gminy Miejskiej Chojnice w tamtym czasie. 

Tego nie wiemy. Natomiast jeśli chodzi o ocenę tej skargi, no to spójrzmy, proszę Państwa, na 

to, co się dzieje poziom wyżej, na poziomie Państwowej Komisji Wyborczej i ocenę sprawoz-

dania wyborczego Prawa i Sprawiedliwości. Otóż Pan Sylwester Marciniak, przypominam, że 

biuletyn ukazuje się w okresie przed kampanią wyborczą, Pan Sylwester Marciniak – Przewod-

niczący Państwowej Komisji Wyborczej, stwierdza, że organizacja pikników promujących 800+ 

nie będzie brana pod uwagę przez PKW, ponieważ były to rzeczy, które działy się poza okre-

sem kampanijnym i trudno tutaj, cytuję, wyznaczyć jakiś standard zakazujący rządowi promo-

wania własnych programów, tak samo jak Burmistrz swoje działania może promować poprzez 

wydawanie biuletynu. Nie ma jeszcze takiego zakazu. Samorządy mogą wydawać swoje biule-

tyny, gdzie mieszkańców, seniorów informują o tym, co robią, co w danym okresie zrobiły, no 

ponieważ nie wszyscy korzystają z mediów społecznościowych. Tutaj jedyną wątpliwością, któ-

rą można mieć w tej sprawie, to jest fakt wykorzystania przez Komitet Wyborczy Wyborców 

Arseniusza Finstera hasła, które w tym biuletynie się pojawiło, bo to jest taka kolejność, nie 

odwrotnie, ale to tutaj przepraszam, no Rada Miejska z tą sprawą nie ma nic wspólnego, to jest 

bowiem temat, który odbywa się pomiędzy KWW a Komisarzem Wyborczym w Słupsku. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Kamil Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – dziękuję Panu pełnomocnikowi Komitetu Wyborczego Wyborców 

Arseniusza Finstera z ostatnich wyborów samorządowych Sebastianowi Matthesowi za przed-

stawienie jego stanowiska. Szanowni Państwo, w kwestii formalnej, ja zgłosiłem na dwóch po-
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siedzeniach komisji skarg, petycji i wniosków wnioski o wyłączenie członków, którzy są w za-

leżności służbowej, a także osoby pełnomocnika Komitetu Wyborczego Wyborców Arseniusza 

Finstera, który w tej skardze się pojawia. I teraz oczywiście, tak jak to jest z wieloma innymi 

moimi wnioskami, mogli Państwo je przegłosować i mieć sprawę z głowy, ale komisja nawet 

nie pofatygowała się, żeby to przeprowadzić w ten sposób. Jeżeli chodzi o wyłączenie człon-

ków, należało podjąć decyzję i uzasadnić ją na piśmie. Tego Pani Przewodnicząca Iwona Skoc-

ka nie zrobiła. Jeżeli chodzi o wyłączenie Przewodniczącej Komisji, która również w chwili 

rozpatrywania skargi pozostawała w zależności służbowej z Burmistrzem, decyzję podnosi Wy-

soka Rada Miejska. To my powinniśmy zadecydować, czy Przewodnicząca Komisji, pozostają-

ca w zależności służbowej, istnieje, uwaga, ryzyko, że nie jest bezstronna w tej sprawie i wtedy 

po prostu z mocy prawa podlega wyłączeniu z prac tej komisji. Pan radny Sebastian Matthes, 

pełnomocnik Komitetu Wyborczego Wyborców Arseniusza Finstera, jest to o tyle istotne, że te 

sprawy dotyczyły kampanii, w której praktycznie jednoosobowo reprezentował komitet. Byłem 

pełnomocnikiem, więc wiem, jak to się odbywa. Ponosi pełną odpowiedzialność za wydatko-

wanie środków, za podejmowane działania itd. Kandydaci mogą odpowiadać tylko w trybie 

przyspieszonym, wyborczym, za swoje sformułowania, natomiast całe wydatkowanie i całe 

prowadzenie kampanii wyborczej i jej charakter zgodny z prawem, no to jest odpowiedzialność 

pełnomocnika wyborczego i tym pełnomocnikiem był Pan Sebastian Matthes. Jak możemy 

stwierdzić, że ta osoba... nie istnieje ryzyko, że jest bezstronna w sprawie, która tych zdarzeń 

dotyczy? Przecież dzisiaj słyszymy, że w sposób jawny jest rzecznikiem, adwokatem swojego 

komitetu i swojego Burmistrza, między innymi wypowiadając słowa – przypominam, że biule-

tyn ukazał się przed kampanią wyborczą. Bardzo mocne zarzuty. Bardzo mocne zarzuty fałszo-

wania rejestru umów. W rejestrze umów, który jest upubliczniony, są daty lutowe. Kampania 

wyborcza w 2024 roku do rad gmin, kampania samorządowa rozpoczęła się 29 stycznia 2024 

roku. Według rejestru umów zlecenie wydruku biuletynu odbyło się w lutym. Dystrybucja biu-

letynu odbyła się w lutym. Więc nie ma żadnej wątpliwości co do tego, czy to było w kampanii, 

czy nie w kampanii. Pan Sebastian Matthes nie ma racji mówiąc, że przypominam, że biuletyn 

ukazał się przed kampanią wyborczą, albo rejestr umów jest nierzetelny i zawiera nieprawdziwe 

informacje. Natomiast, Szanowni Państwo, mam relacje, mam zdjęcia swoich kolegów, koleża-

nek, którzy wysyłali biuletyny, które docierały do nich w drugiej połowie lutego 2024 roku. Też 

uczestniczyłem w tej kampanii, śledziliśmy działania innych i takie zdjęcia przychodziły. Więc 

możemy sobie spojrzeć na daty i dokładnie widzimy, kiedy przychodziły te biuletyny do miesz-

kańców Chojnic. I to była druga połowa lutego. Nie mówię, że w każdym wypadku, ale druga 

połowa lutego, a sama umowa na dystrybucję przez Pocztę Polską była zawarta w lutym 2024 

roku. Więc sprawa jest zupełnie inna, fakty są zupełnie inne, niż to, co podawane jest w uzasad-

nieniu do odrzucenia skargi i to, co jest podawane przez Pana Burmistrza. Jak nazwać mówienie 

o tym, że biuletyn został wydany na początku stycznia, gdy fakty są takie, że 18 stycznia 2024 

roku Wiceburmistrz Adam Kopczyński w trakcie konferencji pokazywał wydrukowaną na dru-

karce pierwszą stronę biuletynu i mówił, że wkrótce trafi do druku. A tymczasem mamy infor-

mację w wyjaśnieniach Pana Burmistrza – faktem pozostaje, co potwierdzam, iż Gmina Miejska 

Chojnice wydała biuletyn informacyjny „Miasto Chojnice”, który ukazał się w pierwszych 

dniach stycznia 2024 roku. Więc, Szanowni Państwo, Burmistrz się myli, media się mylą, poda-

jąc fałszywe informacje z konferencji prasowej, biuletyn w rejestrze umów widnieje jako wy-

drukowany i dystrybuowany w drugiej połowie, też się myli. Tylko nasza komisja ma rację. 

Przyjmijmy jednogłośnie, że Burmistrz nie naruszył finansów miasta, że nie potrzebujemy  

w ogóle tego rozstrzygać. Od razu stwierdźmy, skoro Burmistrz napisał, że było inaczej niż 

wszystkie dokumenty, wszystkie relacje mówią, to należy przyznać rację, bo po prostu Słońce 

Chojnic zawsze ma rację i fakty nie mają żadnego znaczenia.  

Szanowni Państwo, kolejna informacja, która jest zawarta w uzasadnieniu do odrzucenia skargi, 

to informacja o tym, że hasło „Chojnice cała naprzód” miało się pojawić w trakcie benefisu Pa-

na Burmistrza jeszcze w roku 2023, spontanicznie podane przez jednego z uczestników. A tym-

czasem są zdjęcia, oczywiście, że zmanipulowane i nieprawdziwe, bo jeżeli Słońce Chojnic 

mówi, że tak jest, to znaczy, że tak było, w których widać całą drużynę Arseniusza Finstera, 
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która pozuje do zdjęć na tle znaku graficznego „Chojnice cała naprzód”, dokładnie tego same-

go, który został użyty w materiałach wyborczych nazywanych przez Burmistrza biuletynem in-

formacyjnym miasta Chojnice.  

Szanowni Państwo, na bilbordzie informacja o tym, że jest to sfinansowane ze środków kon-

kretnego komitetu, czy na ulotce, czy na innych materiałach, informacja o tym jest malusieńka. 

Natomiast w biuletynie informacyjnym miasta Chojnice była to fotografia umieszczona na sa-

mym początku tego wydania, gdzie sobie Pan Burmistrz z Wiceburmistrzem trzymali informa-

cję „Chojnice cała naprzód”, ten sam logotyp, który ozdobił każdy baner, każdy bilbord, każdą 

ulotkę, która była drukowana przez wszystkich kandydatów. Państwo na koszt miasta rozpoczę-

li kampanię wyborczą w trakcie benefitu na dwudziestopięciolecie Burmistrza, kontynuowali ją 

na koszt mieszkańców w lutym, ponosząc koszty 25.860 zł na wydrukowanie 14 500 egzempla-

rzy biuletynu oraz na dystrybucję w kwocie 8.820 zł. I teraz, kiedy mieszkaniec zgłasza skargę 

na działania Burmistrza i zgłasza konkretny postulat wyjaśnienia okoliczności, w jakich to się 

odbyło, Państwo zamykają oczy, zatykają uszy i milczą, powołując się na to, że to RIO, że to 

Komisarz Wyborczy, że to wszystkie inne ciała mają podjąć odpowiedzialność i rozliczyć Bur-

mistrza z tego, w jaki sposób korzystał z finansów miasta, z finansów samorządu, z finansów 

każdego mieszkańca Chojnic, które mogłyby być dystrybuowane na cokolwiek innego. Innym 

argumentem za tym, że te fundusze były przeznaczane na kampanię, jest to, że rok temu i 2 lata 

temu przed wyborami wydawano ten biuletyn. A co się nagle stało, jaka zapaść, że w tym roku 

ten biuletyn nie jest wydawany?  

Dalej, chciałbym wierzyć w to, że jest tak, jak mówi Pan radny Sebastian Matthes, że to nie na 

nas spoczywa decyzja. RIO skierowało to do nas i oczekuje wyjaśnień. Dopiero jeżeli te wyja-

śnienia będą niesatysfakcjonujące, podejmie, mam wrażenie, swoje działania i swoje kroki  

w celu wyjaśnienia tego. Z pewnością Państwo, po pierwsze, pod względem formalnym, po 

drugie, merytorycznym, nie podjęli trudu wyjaśnienia, dlaczego te same znaki graficzne, te sa-

me logo i te same hasła znajdują się w biuletynie wydanym przez Komitet Wyborczy Wybor-

ców Arseniusza Finstera i biuletyn informacyjny miasta, dlaczego wydatkowane ponad 34.000 

zł było na materiały z budżetu miast, dlaczego kolejne 27.000 dostał jeden z fotografów na to, 

żeby wykonać między innymi zdjęcia wykorzystywane w tych materiałach. 

Szanowni Państwo, to jest coś, co mogło mieć wpływ na przebieg wyborów samorządowych. 

To jest coś, co mogło wpłynąć na sposób wydatkowania finansów publicznych i to jest coś, nad 

czym komisja w należyty sposób, poprzez analizę faktów, analizę dokumentów, zupełnie zigno-

rowała, zupełnie zignorowała te argumenty i zupełnie nie podeszła profesjonalnie do swoich za-

dań. I Szanowni Państwo, ja wspominałem o tym na komisji, to nie jest pierwsza skarga, to nie 

jest pierwsza skarga, która będzie odrzucana. O tym, jak ona zostanie procedowana, ja Państwu 

mówiłem, służąc szablonem do jej odrzucenia, stwierdzenia za bezzasadną. W wolne pole moż-

na wpisać z jakiego powodu. Natomiast nigdy nie było to zrobione tak niechlujnie, nigdy z na-

ruszeniem w tak rażący sposób kwestii formalnych, dotyczących wyłączenia poszczególnych 

członków Komisji Rewizyjnej i w kwestii ignorowania faktów. Jak w komisji skarg i wniosków 

może być taka sytuacja, że w ostatecznym kształcie dokumentu stwierdzane są jakby fakty, ar-

gumenty, które są sprzeczne z dokumentami wyprodukowanymi i opublikowanymi w Biulety-

nie Informacji Publicznej Urzędu Miasta. Tam nie może być takiej sprzeczności. Albo trzeba 

wyprostować biuletyn informacyjny i rejestr umów, albo należy wyprostować uzasadnienie dla 

odrzucenia skargi na Burmistrza. Mieszkaniec Chojnic, ten czy inny, w momencie składania 

skargi powierza Państwu swoje zaufanie w funkcjonowanie demokratycznych reguł i w to, że 

Rada Miejska stanowi ciało, które w jakikolwiek sposób kontroluje i bada funkcjonowanie or-

ganu, jakim jest Burmistrz Miasta Chojnice. W momencie, w którym Państwo, bez należytej 

dbałości, bez należytej staranności, odrzucają wszystkie skargi, uzasadniając je w ten sam spo-

sób, ośmieszacie Państwo autorytet tej rady. A zawierając tam oczywiste błędy merytoryczne  

i formalne, działacie na szkodę mieszkańców Chojnic. Tak to należy rozpatrywać. Albo prostu-

jemy rejestr umów, że umowy nie były zawarte, że faktury nie były wystawione w lutym, albo 

nie możemy przyjąć takiego uzasadnienia dla odrzucenia skargi, które zostało przyjęte. Albo 

procedujemy skargę w składzie, który gwarantuje bezstronność, albo łamiemy przepisy, które ta 
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rada uchwaliła. To jest sprzeczne ze statutem miasta, który koalicja w tym kształcie przyjęła  

w tekście jednolitym kilka lat temu. To jest ośmieszanie się. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Jest wniosek formalny Pana radnego Macieja 

Bonny. Bardzo proszę. 

− Radny Maciej Bonna – dziękuję bardzo. Najpierw bym zaczął, zacząłbym od uzasadnienia, 

uzasadniając swój wniosek tym, że w mojej opinii rozmawiamy o rzeczach światopoglądowych. 

Następuje dyskusja pomiędzy opozycją a koalicją. Proszę sobie przypomnieć, bo takich argu-

mentów nawzajem możemy sobie podawać milion, proszę sobie przypomnieć, jak hasło PiS  

z kampanii w 2023 roku było umieszczane w materiałach rządowych. Wtedy to nie raziło, teraz 

razi. Moim zdaniem w ogóle cisza wyborcza, jak i wszelkie takie ograniczenia powinny być 

wycofane… 

Przewodniczący Maciej Polasik – wniosek formalny proszę. 

− Radny Maciej Bonna – i składam wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 

[wypowiedzi poza mikrofonem] 

Przewodniczący Maciej Polasik – wniosek formalny trzeba przegłosować i tyle. Państwo radni, ja 

mówię teraz do wszystkich, tak? Jeżeli sądzicie, że rada to rozstrzygnie tutaj, dzisiaj, tę skargę, to 

się mylicie. Każdy zostanie przy swoich prawdach, przy swoich racjach. Natomiast mam takie wra-

żenie, że każda strona w sposób wyczerpujący mogła swoje racje, prawdy, argumenty przedstawić. 

I dlatego głosujemy wniosek formalny Pana radnego Bonny o zakończenie dyskusji i przystąpienie 

do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania wniosku formalnego. 

liczba oddanych głosów  – 14 

za  – 12 

przeciw  – 1 

wstrzymujących się  – 1 

Wniosek formalny o zakończenie dyskusji w pkt. 23 i przejście do głosowania został przyjęty. 

Przewodniczący Maciej Polasik – głosujemy uchwałę. Wniosek formalny radnego Bonny był  

o zakończenie dyskusji i głosowanie. W związku z tym przegłosujemy i wtedy Pan radny będzie 

mógł się wypowiedzieć. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr VIII/112/25 w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmi-

strza Miasta Chojnice. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 12 

przeciw  – 5 

wstrzymujących się  – 2 

Uchwała Nr VIII/112/25 w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Chojnice zosta-

ła podjęta i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Maciej Polasik – kolejny punkt… No ja nie widzę, żeby… ale jest w tej chwili 

żądanie głosu, a nie sprawa formalna. Ale ja jeszcze nie... W kwestii formalnej, to tam jest sprawa 

formalna, takie okienko. Dobrze, jeżeli to jest tak pilna sprawa, proszę bardzo.  
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− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, zagłosowałem przeciwko w poprzednim głoso-

waniu, ponieważ w trakcie ostatniej sesji Rady Miejskiej zwrócił Pan nam wszystkim uwagę na 

sprawność podejmowanych decyzji i o to, aby nie przedłużać, ale obiecał Pan, że te osoby, które 

zapiszą się do dyskusji, a w tej dyskusji przed chwilą były dopisane jeszcze dwie osoby, nie 

przerywać, wysłuchać te osoby i dopiero wtedy zarządzić głosowanie. Dlatego... 

Przewodniczący Maciej Polasik – nigdy czegoś takiego nie powiedziałam. Powiedziałem, że 

wniosek formalny jest głosowany poza kolejnością. Natomiast dopóty, dopóki nie ma wniosku for-

malnego, nie przerywam radnym i mogą wypowiedzieć się do końca. Wszystko, co chcą powie-

dzieć, można powiedzieć. 

− Radny Marek Szank – dwie osoby nie zostały dopuszczone do głosu. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bo był zgłoszony wniosek formalny, Panie radny. 

− Radny Marek Szank – rozumiem. W kwestii wyjaśnienia zabrałem głos. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pani radna Marzenna Osowicka. 

− Radna Marzenna Osowicka – proponuję, żeby jednak zrewidować tę decyzję Pana Przewod-

niczącego, dlatego rzeczywiście, że jest to kneblowanie ust radnym, to jest niedopuszczanie do 

głosów, to jest decyzja niedemokratyczna i niepraworządna. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. 

Ad. 24 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu dwudziestego czwartego, jest to Apel 

Rady Miejskiej w Chojnicach (str. 91 w biuletynie). Treść apelu jest Państwu radnym znana. Czy są 

pytania dotyczące tego punktu? Pan radny Kamil Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – dziękuję, Panie Przewodniczący. Skandaliczne kneblowanie ust 

osobom, które chcą zajmować głos. Nie ma takiej zgody na to, żebyście Państwo zawłaszczyli 

sobie prezydium, zawłaszczyli sobie komisje, a później zamykali usta tym, którzy chcą się wy-

powiedzieć. My mamy tutaj mandat mieszkańców. Ja nie byłem na liście osób, które chciały 

zabrać głos. Natomiast takie postępowanie jest po prostu odrażające i nie powinno mieć miej-

sca. Państwo sobie przyjęli uchwałę stwierdzając, że dokumenty jedne, przyjmowane przez Ra-

dę Miasta, stoją w sprzeczności z tym, które są publikowane przez Urząd Miasta, bez umożli-

wienia radnym, którzy mają mandat od mieszkańców tego miasta, zabrania głosu. Nie wiem, 

skąd jest ten pośpiech, ale wszelkie wasze deklaracje o transparentności, o inkluzywności,  

o partycypacji społecznej, są weryfikowane właśnie w boju, w takich sytuacjach, jak ta teraz.  

W taki sposób nie należy postępować, jest to po prostu naganne. Może i prawnie skuteczne, 

może decyzje są przepychane, dopychane kolanem. Mamy demokrację walczącą i wy o to wła-

śnie tutaj walczycie. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu, my jesteśmy przy apelu już. 

Bardzo proszę. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – chciałbym zaapelować do właściciela portalu Chojnice24.pl, 

aby w artykule, który ukazał się dzisiaj, unaocznić i przekazać mieszkańcom, że autorem tego 

apelu jest Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Maciej Polasik. Myślę, że właściciel mnie sły-

szy. 

Przewodniczący Maciej Polasik – ale to nie ten apel. My jesteśmy przy apelu o Via Pomerania. 
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− Burmistrz Arseniusz Finster – a to przepraszam, pośpieszyłem się. Ale ten apel jest i tak na 

czasie. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – no właśnie chciałem zapytać, czy autorem apelu o Via Pomeranii 

też jest Pan Przewodniczący, czy... 

[wypowiedzi poza mikrofonem] 

− Radny Kamil Kaczmarek – aha, okej. Czyli znowu Pan Burmistrz… Czyli Pan Burmistrz ko-

lejny raz się pomylił. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Przystępujemy do głosowania nad tym apelem. 

Przystąpiono do głosowania nad Apelem Rady Miejskiej w Chojnicach dotyczącym budowy trasy 

„Via Pomerania”. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Apel Rady Miejskiej w Chojnicach dotyczący budowy trasy „Via Pomerania” została przyjęty 

i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad. 24a 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do głosowania Apelu Rady Miejskiej z punktu 

dwadzieścia cztery „a” – projekt apelu stanowi załącznik nr 22 do protokołu. Czy są pytania w tej 

kwestii? Bardzo proszę, Pan radny Kaczmarek. 

− Radny Kamil Kaczmarek – mam pytanie do Burmistrza, który przy swoich kalkulacjach – 365 

razy 7 przyjął kalkulację 1 godziny pracy aptek na kwotę 200 zł. Skąd akurat właśnie taka kwo-

ta? 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – po zapoznaniu się z treścią apelu Pana radnego Tobolskiego, 

obiecałem, że odpowiem Panu radnemu na temat możliwości uruchomienia całodobowej apteki. 

W odróżnieniu od niektórych nie tylko piszę, ale działam, dlatego spotkałem się z przedstawi-

cielem apteki, która była apteką całodobową i dowiedziałem się od niego, że gdyby ta apteka 

miałaby być całodobową, to do kalkulacji trzeba byłoby przyjąć kwotę 200 zł, a nie 163, jaką 

refunduje NFZ. Czyli to jest propozycja negocjacyjna, gdybyśmy chcieli utrzymać tę aptekę, 

która była apteką całodobową. Nie wystarczy tutaj na pokrycie kosztów pracy farmaceuty, po-

nieważ w czasookresie nocnym też musi być magister farmacji, nie wystarczy technik, tak? 

Czyli minimum zatrudnienia to jest magister farmacji, maksimum to wiadomo technik i magi-

ster farmacji. I z kalkulacji kosztów utrzymania apteki, obiektu, podatków i innych rzeczy wy-

chodzi tutaj prowadzącym aptekę, że to musiałoby być 200 zł. Stąd wziąłem do kalkulacji 200 

zł. A 7, cyfra 7 bierze się z tego, że apteka jest czynna do dwudziestej trzeciej i rozpoczyna 

swoją pracę od szóstej. Należy jeszcze wziąć pod uwagę dni świąteczne. Tak że ta moja kalku-

lacja jeszcze nie jest doszacowana do końca. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Maciej Bonna, proszę. 
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− Radny Maciej Bonna – dziękuję bardzo. Ja chciałem tylko poprosić tak w zasadzie Pana Bur-

mistrza o rozważenie, ponieważ składamy apel do władz i wiemy, że to potrwa, bo powstał pe-

wien bubel prawny, bo tak to trzeba nazwać, za przyczyną działania lobby związku zawodowe-

go farmaceutów, który przelobbował ten zapis odnośnie zdjęcia obowiązku funkcjonowania ap-

tek całodobowych. Bo taka jest geneza tego problemu. I trzeba by się zastanowić nad działa-

niami zanim te całe działania prawne na szczeblu krajowym będą mogły być odwrócone. Po-

nieważ mi szczególnie blisko, jako osobie, która no też pełni dyżury, mogę powiedzieć, że no to 

jest uciążliwy stan. Wiadomo, większość leków można wykupić rano i nic się przez te kilka go-

dzin nie stanie, ale jest kilka takich stanów chorobowych, jak zapalenie krtani u dzieci, wysoka 

gorączka, ktoś może nie mieć w domu leku i musi mieć możliwość wykupienia go przez całą 

dobę. I prosiłbym Pana Burmistrza o rozważenie współdziałania, bo tak w zasadzie apteka mie-

ści się w Chojnicach, obowiązek jest powiatu, a jednak służy dla wszystkich nas, rozważenie 

jakiejś partycypacji razem z gminą, razem ze starostwem, żeby po prostu wspólnie unieść się 

nad przerzucanie się odpowiedzialnością prawną i obowiązkami wynikającymi z ustawy, tylko 

po prostu zadziałać dla dobra mieszkańców i zastanowić się nad jakimś czasowym rozwiąza-

niem, które pozwoli, żeby apteka funkcjonowała. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Kamil Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – Szanowni Państwo, no nie pytałem o to, skąd jest liczba 7, tylko 

pytałem o kwotę, nie bez powodu. W tym bublu prawnym, jak nazwał to Pan Maciej Bonna, 

przyjętym przez obecną koalicję rządzącą, jest stwierdzenie, które mówi wprost, że te wynagro-

dzenie należne aptece to niecałe 150 zł, liczone jako 3,5% od wynagrodzenia. Więc nie powin-

niśmy proponować więcej niż to, co zapisane jest w ustawie. Pan Burmistrz, wczuwając się  

w rolę tym razem rzecznika lobby aptekarskiego, mówi o tym, jakie są podatki, jakie są koszty 

utrzymania budynku. W nieznaczny sposób rosną podatki, jeżeli apteka jest czynna w nocy, 

chyba że w naszej uchwale o podatku od nieruchomości mamy informacje o tym, że są dodat-

kowe środki, jeśli dany budynek jest wykorzystywany nie tylko w ciągu dnia, ale także w święta 

i w nocy. Więc apelowałbym o to, żebyśmy groszem publicznym nie szastali, a kwota prawie 

150 zł za jedną godzinę dyżuru apteki jest wystarczająca i nie trzeba jej o dodatkowe 30% 

zwiększać. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – ja chciałbym tutaj tytułem no jednak pewnego sprostowania, bo 

apel dotyczy, jest skierowany do parlamentarzystów o zmianę prawa, tak? I to wszystko. Chodzi  

o to, żeby usunąć z obiegu prawnego zapis, że w miejscowości do 40 tys. nie jest obligatoryjne,  

a powyżej jest obligatoryjne. Chodzi o to, że tam, gdzie jest szpitalny oddział ratunkowy i nocna 

pomoc medyczna, powinna być w tym mieście czynna apteka. Od i tyle, aż tyle i tylko tyle. Nato-

miast kwestia, czy samorządy coś zrobią, czy nie zrobią, jest no nie do dyskusji tutaj, bo samorzą-

dem odpowiedzialnym za to jest Powiat Chojnicki i, z tego co wiem, 3 lutego spotykamy się z jed-

nym z operatorów sieci aptek w Chojnicach, ażeby tę sprawę doraźnie załatwić. I myślę, że ona 

będzie z korzyścią dla mieszkańców załatwiona. I to tyle. Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz jeszcze 

chciałby? To jest takie oczywiste, że... 

− Burmistrz Arseniusz Finster – taka prosta analiza. W Polsce jest około 970 miast. Trzeba po-

liczyć, ile jest miast poniżej 40 tys. mieszkańców, które mają SOR-y. I to pewnie będzie anali-

zowane przez parlamentarzystów, jaki będzie skutek finansowy takich innych rozwiązań, gdyby 

z tego naszego apelu chcieli skorzystać. Ja odpowiem tak. Ci, którzy tworzyli to prawo, stwo-

rzyli kiepskie prawo. Nieistotne to, czy to było teraz, czy wcześniej. Moim zdaniem to było 

wcześniej. Bo SOR jest rzeczywiście tym działaniem, które powoduje, że my musimy reago-

wać, kupując farmaceutyki. Ale na szczęście nie musimy już kupować respiratorów, agregatów 

prądotwórczych przez firmy odzieżowe, to myślę, że te pieniądze się znajdą na to, żeby powsta-

ły apteki całodobowe w tych miastach, gdzie są SOR-y, bo już teraz respiratorów i agregatów 

nie kupujemy. Dziękuję. 



35 
 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan radny Matthes jeszcze chciałby? 

− Radny Sebastian Matthes – ponieważ zdementowałem to, co powiedział kolega Kaczmarek, 

wypowiadając się poza mikrofonem i poza oficjalną wypowiedzią, chciałbym, żeby to za-

brzmiało. Ustawa, która wprowadziła te zmiany, datowana jest na 17 sierpnia 2023 roku, a więc 

za obecną sytuację odpowiada rząd Prawa i Sprawiedliwości, kierowany przez Mateusza Mora-

wieckiego. A zatem Pan Patryk Tobolski, który apeluje o to, no bohatersko walczy z problema-

mi, które stworzył rząd Prawa i Sprawiedliwości. 

Przewodniczący Maciej Polasik – idźmy do przodu, proponuję. Nie patrzmy się do tyłu naprawdę 

już. Myślę, że już wszystko na ten temat zostało powiedziane. Proponuję przystąpić do głosowania 

nad tym apelem. Głosujemy Apel Rady Miejskiej w Chojnicach dotyczący aptek całodobowych. 

Przystąpiono do głosowania nad Apelem Rady Miejskiej w Chojnicach dotyczącym aptek całodo-

bowych. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Apel Rady Miejskiej w Chojnicach dotyczący aptek całodobowych została przyjęty i stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 

Ad. 25 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu dwudziestego piątego – wnioski  

i oświadczenia radnych oraz odpowiedzi na wnioski. Czy do Komisji Wnioskowej wpłynęły jakieś 

wnioski? Pani Marzenna Osowicka, Pani radna? 

− Radna Marzenna Osowicka – nikt nie zgłaszał 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Do Komisji Wnioskowej do Pana Andrzeja Platy też 

nic nie wpłynęło? 

− Radny Andrzej Plata – na moje ręce nie wpłynął żaden wniosek. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Do głosu zapisali się… Pan Burmistrz jesz-

cze? Ale to są wnioski i oświadczenia radnych, Panie Burmistrzu. Pan radny Marek Szank. 

− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie. Ja nie będę nic wyja-

śniał, Panie Burmistrzu, bo sesja tak sprawnie dzisiaj przebiegała, że wydawało mi się, że wy-

słuchanie dwóch osób jeszcze nie będzie stanowiło żadnego zagrożenia. Ale chciałbym oświad-

czyć, że zobowiązałem się do wygłoszenia podziękowań, które skierowali do mnie czytelnicy  

i te osoby, które uczestniczą w całym tym procesie związanym z wykorzystywaniem funkcji fi-

lii biblioteki miejskiej. I tak w imieniu tych czytelników, korzystających od lat z wielu usług 

świadczonych przez filię biblioteki miejskiej, dziękuję wszystkim tym członkom Rady Miej-

skiej, którzy zaangażowali się na rzecz powstrzymania decyzji o podjęciu uchwały zmierzającej 

do zlikwidowania filii biblioteki miejskiej. Pragnę podziękować za spotkania z czytelnikami,  

z pracownicami tej filii, za zainteresowanie się problematyką i zasadnością funkcjonowania te-

go oddziału w obecnej lokalizacji. Dziękuję za to wszystkim tym osobom bardzo. Dziękuję za 

uwagę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan Burmistrz, bardzo proszę. 
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− Burmistrz Arseniusz Finster – dziękuję bardzo. Jestem winien wyjaśnienia Pani radnej Ma-

rzennie Osowickiej. Chciałbym powiedzieć, że Pan Przewodniczący Rady Miejskiej nie postu-

lował o zdjęcie tego projektu uchwały, tylko poprosił. Bo postulat to jest żądanie po prostu. 

Więc nie żądał, tylko w trybie dialogu poprosił, a ja na tę prośbę po prostu przystałem jako au-

tor tego projektu uchwały. To po pierwsze. Po drugie, jeżeli chodzi o środki unijne i środki 

szwajcarskie, czy w ogóle pakiety ulic, które zgłaszamy do funduszu dróg samorządowych, to 

one muszą ze sobą się łączyć, muszą dawać argumentację, dzięki której można te środki pozy-

skać. Wracam do ulicy Widokowej, którą trzeba kiedyś zbudować, ale nie ma takiej możliwo-

ści, żeby tę ulicę Widokową do czegoś dołączyć. Nie mogę jej dołączyć do Ludowej, Przytoro-

wej, Wróblewskiego, Jarzynowej itd. To jest po prostu jedna ulica. Tak się zdarzyło, że jest jed-

na ulica i mamy projekt, tak? I teraz nie mogę też tej ulicy włożyć na przykład do środków unij-

nych, bo w środkach unijnych nie ma finansowania budowy ulic osiedlowych wprost, tak? Te-

raz mówiła Pani, że to by zrujnowało. No, zrujnowało może nie, ale sytuacja jest taka, że trzeba 

budować drogi, pozyskując środki zewnętrzne. I prosiłbym tutaj o cierpliwość i na pewno bę-

dziemy w stanie też tę ulicę zbudować. No aż sam apeluję do Państwa, żebyście przejrzeli po-

przez wydział BI, jakie mamy projekty, na co złożyliśmy w tej chwili aplikacje, co będziemy 

budować i też rzeczywiście możecie jako radni taką listę rankingową zrealizować. Chociaż nie 

wierzę w to, że jesteście w stanie to zrobić jako radni wszyscy, bo teraz no Pani będzie lobbo-

wała ulicę Widokową, ktoś inny będzie lobbował na przykład Żeromskiego i Miłosza, a to jest 

bardzo ważna ulica, super potrzebna, a ona rzeczywiście jeszcze nie ma projektu, projekt jest  

w końcowej fazie. Zostawmy to.  

Wracam teraz tutaj do rzeczy, które muszę poprostować. Nigdy nie mieliliśmy, jak powiedział 

Pan radny Kaczmarek, żadnych wydawnictw w bibliotece. Owszem, były wydawnictwa, które 

są i można było je pozyskać bezpłatnie, ale nie przypominam sobie, nie mam takiej wiedzy, że-

byśmy cokolwiek mielili. Tutaj mieszkańcy, słuchając nas, mogliby uznać, że my wydajemy 

pieniądze na przykład na druk Zeszytów Chojnickich, a potem je mielimy na makulaturze. No 

przecież to jest niesamowita historia. Skąd Pan radny ma takie informacje? Może wskazałby 

nam źródło, z którego czerpie swoją przeogromną wiedzę na temat mielenia publikacji, które 

my wydajemy? Dalej, Pan radny powiedział, że koszt tej naszej filii, o której my tutaj mówimy, 

to jest 54 tys. zł. Nie. Koszt naszej filii to jest 12% budżetu biblioteki miejskiej, a budżet biblio-

teki miejskiej wynosi, proszę Państwa, około 4 mln zł. Czyli mówimy o kwocie, mówimy  

o kwocie mniej więcej 300-350 tys. zł. Taki jest koszt funkcjonowania filii. I sytuacja jest bar-

dzo prosta dla mnie. Spółdzielnia Mieszkaniowa, chcąc nam wydzierżawiać ten obiekt, przyspa-

rza im to pożytku, no powinna podjąć działania w tej chwili, żeby bariery architektoniczne zli-

kwidować i wówczas nie będzie tutaj tematu likwidowania, albo być może da nam pomieszcze-

nie gdzieś na parterze i wówczas takich barier też nie będzie. Na ten temat z Panem prezesem 

Markiem Boną będę bezpośrednio rozmawiał.  

Jeżeli chodzi o spółkę Promocja Regionu Chojnickiego, to jest waloryzacja dopłaty. Ta spółka 

działa w sposób bardzo prosty, ma swoje przychody i zysk, które też wydatkujemy na promocję 

miasta. Natomiast tu w tym przypadku wiadomo, że kapitał, którym spółka obraca, co roku od-

budowujemy i to rzeczywiście jest w myśl ekonomii pokrycie straty, ale z drugiej strony też jest 

dopłata do funkcjonowania bezpośrednio spółki.  

Ja chcę powiedzieć, w odniesieniu do aptek i biznesmenów, no sam Pan radny Kamil Kaczma-

rek, jak wszyscy wiemy, jest biznesmenem, bo prowadzi firmę. Ja chcę powiedzieć, że każdy 

biznesmen, również Pan radny Kamil Kaczmarek, jest dla nas cenny, pod warunkiem, że płaci 

tutaj podatki i funkcjonuje w obszarze miejskim. To proponuję przeanalizować. Natomiast nie 

jestem lobbystą aptek. Cieszę się jako burmistrz, że w mieście jest 20 aptek, ale ta apteka, mó-

wię o Aptece Centrum, przedstawiciel tej apteki sam się do mnie zgłosił – Panie Burmistrzu, 

chciałbym się spotkać, chciałbym wyjaśnić zaistniałą sytuację. Stąd ja wiem, że 163 zł refunda-

cji z NFZ, stąd wiem, że oni chcieliby 200 zł itd., itd. Po prostu przekazałem Państwu informa-

cję, żebyście się zderzyli bezpośrednio z rzeczywistością.  
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Również chciałbym powiedzieć, że jeżeli Pan Kamil Kaczmarek będzie mnie nazywał Słońcem 

Chojnic, to ja będę Pana nazywał, jeżeli Pan pozwoli, Kamil Feniks Kaczmarek. To tak dla ści-

słości, żebyśmy... W dwie strony działa. A dlaczego Feniks, to Pan się domyśla.  

Na koniec chciałbym jeszcze powiedzieć, że stwierdził Pan, że nie jest Pan instytucją państwo-

wą, ani samorządową, dlatego art. 304 kpk Pana nie dotyczy, ale tu się Pan pomylił, bo jest art. 

115 § 13 kodeksu karnego, który mówi, że radny jest funkcjonariuszem publicznym. A instytu-

cję samorządową tworzą funkcjonariusze i pracownicy, którzy nimi bezpośrednio są.  

I na koniec chciałbym uprzejmie poprosić, jeżeli Państwo zadają nam pytania publiczne w try-

bie dostępu do informacji publicznej, a takie pytanie złożył Pan radny Kamil Kaczmarek, żeby-

ście nie pisali takich rzeczy, cytuję: w związku z brakiem realizacji postulatów opozycji w ra-

mach budżetu na 2024 oraz szeregiem decyzji, które obciążają budżet miasta, na przykład uchy-

lenie przez Panią Wojewodę podwyżki na żłobek, czy wynajmowanie powierzchni biurowych od 

prywatnych przedsiębiorców, utrzymywanie prywatnych klubów piłkarskich, proszę o zestawie-

nie nagród, które otrzymują zatrudniani w urzędzie i jednostkach podległych pracownicy. To 

przez to, że my jako rada nie realizujemy waszych postulatów, to wy żądacie ode mnie wysoko-

ści nagród, które dostali pracownicy. Ale ostatnie zdanie – w głównej mierze chodzi o premie 

dla znajomych i rodziny, którzy nie wykonują należycie swoich obowiązków. No to, proszę Pań-

stwa, to jest uwłaczające. To jest zwykłe chamstwo. Bo tak: ja nie mam krewnych w urzędzie, 

nie mam krewnych w urzędzie, a wszyscy moi pracownicy są moimi znajomymi. To prawda, 

tak? Ale co Pan Kamil Kaczmarek załącza? Załącza interpelację Pani radnej Daleckiej. No gru-

by w błąd, nie? Prawda? O czym to świadczy? To właśnie świadczy o nieprzygotowaniu. To, co 

Pan mówi o kodeksie karnym, to, co Pan robi tutaj. Pani Daleckiej screena Pan załącza. Też li-

czę na to, że opublikuje Pan filmik po 24 lutego, o którym napisał Pan do mnie SMS-a, że tak 

się właśnie będziemy bawić. Mam nadzieję, że Pan to uczyni i wzywam Pana szczególnie do 

tego. Dzisiaj dwa razy nazwał mnie Pan oszustem na sesji Rady Miejskiej. Otóż będę analizo-

wał tę sytuację, bo z jednej strony można jednym uchem wpuszczać, a drugim wypuszczać to, 

co Pan opowiada, ale chyba nie warto tego czynić. Ja posłucham Pana Przewodniczącego Anto-

niego Szlangę, który mówi, że takich rzeczy jednak nie powinniśmy tutaj pozostawiać bez ko-

mentarza.  

Teraz jeszcze na koniec jedna rzecz. Na komisji budżetu wyjął Pan kilka miast i powiedział 

Pan, że mamy najdroższą administrację. Pani Skarbnik mówiła – mają spółki, część zadań reali-

zują spółki, mamy roboty publiczne. Nie dałem sobie wiary, poprosiłem Panią Skarbnik o anali-

zę. I rzeczywiście te miasta, które Pan porównywał, nie mają części zadań, części wydatków  

w administracji, ale mają te zadania w spółce komunalnej. My oprócz tego z administracji fi-

nansujemy roboty publiczne. Dlaczego? Bo każdy człowiek zatrudniony w tym mieście na ro-

botach publicznych, w tym czasie, kiedy je wykonuje, jest finansowany z budżetu administracji 

miasta. Jak sobie doliczyliśmy dopłaty, jakie realizuje Kwidzyn, Malbork do spółek komunal-

nych, które, nie wiem, zamiatają, sadzą kwiatki itd., itd., to nam wyszło, i mam tę analizę na 

biurku, że jesteśmy, że mamy najtańszy samorząd per capita, na głowę mieszkańca i w stosunku 

do dochodów budżetowych. I teraz ja mam dwie możliwości. Pan Kamil Kaczmarek mówi, Pan 

radny, przepraszam, Kamil Kaczmarek mówi jedno, ja mówię drugie. No więc albo będziemy 

się zderzać w tych instytucjach, które będą to rozstrzygać, albo będziemy to publikować. Więc 

ja założę specjalny profil i będę publikował te dokumenty. Ci najbardziej dociekliwi sobie je 

przeczytają i będę obnażał Pana niekompetencję, Pana brak przygotowania. Pan próbuje na siłę 

właśnie przeforsować pewne poglądy. Od biednych do bogatych. Proszę Państwa, i na koniec. 

Zostawcie tę komisję, macie swój pogląd, są organy państwa, zgłoście do prokuratury, do RIO, 

niech to wszystko będzie skontrolowane, jak macie wątpliwości. I na koniec mówi Pan o kon-

trolowaniu 1% budżetu. To przecież to są bzdury. Przecież w maju-czerwcu Komisja Rewizyjna 

będzie kontrolowała realizację całego budżetu miasta. Wy możecie kontrolując sięgać do każ-

dego działu, do każdego wydatku. Kontrolujecie na przykład inwestycję budowy dworca kole-

jowego. A cóż to jest tam czterdzieści parę milionów, tak? Jaki to jest 1% budżetu? Więc może-

cie kontrolować wszystko. Nikt wam tego nie ogranicza. Ale co więcej, gdybyście Państwo so-

bie zestawili pytania w trybie dostępu do informacji publicznej Pana radnego Kamila Kaczmar-
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ka, to on już cały budżet skontrolował. I nic z tego nie wychodzi. Tak że jak Pan coś wie, jak 

Pan coś ma, jak coś Pana boli, są organy tego państwa, do których należy mieć moim zdaniem 

zaufanie. A jak nie, to może niech Pan poczeka, może kiedyś PiS znowu wygra wybory i się za 

mnie zabierzecie i nie ma żadnego kłopotu. Ja takich przeciwników jak Pan uważam, że... prze-

ciwników, sensie w dyskusji. My nie dojdziemy do porozumienia, ani Pan ze mną, ani ja z Pa-

nem. Dlatego dajmy innym instytucjom do tego uprawnionym, żeby oceniły, kto ma rację. Tyl-

ko jeszcze mogę zaapelować, żebyśmy Rady Miejskiej, forum rady, nie wykorzystywali do ta-

kich politycznych działań, które tutaj są bezpośrednio realizowane. Dziękuję za uwagę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – specjalnie zrobiłem dłuższą przerwę, bo rzeczywiście to się robi 

teatr dwóch aktorów, albo i trzech. Naprawdę oszczędźcie niektórym osobom tego spektaklu. Bar-

dzo proszę, Pan radny Kamil Kaczmarek 

− Radny Kamil Kaczmarek – dziękuję, Panie Przewodniczący. Pierwsza rzecz, moglibyśmy 

sobie tego oszczędzić, gdyby Pan Przewodniczący zareagował we właściwym momencie i po-

zwolił na to, żeby wszyscy mieli możliwość zabrania głosu, a nie po moich wypowiedziach za-

mykać dyskusję i dwukrotnie uniemożliwić Pani radnej Marzennie Osowickiej również zabrania 

głosu. Mielibyśmy przynajmniej trzech aktorów.  

Przewodniczący Maciej Polasik – przepraszam bardzo, pierwszy głos Pani Marzenny był w ogóle 

bez trybu. Mówiła 10 minut.  

− Radny Kamil Kaczmarek – jeżeli chodzi o kwestie poruszone przez Pana Burmistrza, to 

chciałbym zauważyć, że te swoje zastrzeżenia zgłosiłem w trakcie komisji budżetowej, tam, 

gdzie jest miejsce i tam możemy tę dyskusję kontynuować. Pani Skarbnik wynotowała sobie 

miasta, które porównywałem. Mówiłem nie tylko o miastach porównawczo, które mają niższe 

koszty, ale mówiłem także o skokowym wzroście kosztów w naszym mieście, gdzie od 4% bu-

dżetu całego miasta wzrosło to do 8,37% wydatków naszego miasta. Więc również w naszym 

mieście wydatki na utrzymanie Urzędu Miasta wzrosły w sposób niepokojący. I to jest chyba 

właściwe miejsce, żeby dyskutować o tych milionach. Na komisji budżetowej o tym mówiłem, 

Pan Burmistrz wywołał temat, więc pozwolę sobie powtórzyć. Nie wziąłem sobie miast szuka-

jąc pasujących pod tezę, tylko wziąłem te, które są ludnościowo i budżetowo najbliżej do nas, 

korzystając z listy opublikowanej przez Wikipedię. Średnia jest taka, że ponad 6 mln więcej 

wydajemy na Urząd Miasta, niż inne miasta o podobnym budżecie i o podobnej liczbie ludno-

ści. Uważam, że nad tym powinna pracować komisja budżetowa, że tym powinna się zajmować, 

a nie 54 tys., bo, powtórzę, w momencie, w którym etaty, tak jak uzyskała potwierdzenie Pani 

Marzenna Osowicka, będą przenoszone z powrotem do siedziby głównej, to różnica w kosztach 

utrzymania tego miejsca jest między 54 a 60 tys. zł. Kwota niecałych dwóch dziesięciotysięcz-

nych całego budżetu miasta. I w tym kontekście proponowałem, żebyśmy szukali optymalizacji 

gdzie indziej, a nie w tej jakże skromnej kwocie, która służy utrzymaniu filii, z której korzystają 

setki mieszkańców Chojnic.  

Jeżeli chodzi o pozostałe kwestie, nie potrafię nazywać inaczej osoby, która konsekwentnie  

i przy każdej sesji manipuluje albo podaje po prostu błędne informacje nam, radnym. Raz po-

wołując się, że tak usłyszała od aptekarza, innym razem, że tak usłyszała od innej osoby. Fakty 

są takie, że każdorazowo otrzymujemy informacje, które są przekłamaniem.  

Chciałbym, żebyśmy skupili się na tych sprawach, które dotyczą życia publicznego i dobra mia-

sta. Jeżeli Pan Burmistrz ma takie zamiary, żeby wytaczać procesy dokonując kryminalizacji 

opozycji, ja jestem na to gotowy i przyjmę to z otwartą przyłbicą. Potrafię udowodnić to, że 

przez cały czas manipuluje danymi i okłamuje mieszkańców w kwestiach, które dla niego są 

oczywiste, a których mieszkańcy bez materiałów źródłowych mogliby nie wiedzieć.  

Jeżeli chodzi o treść moich zapytań, mam wolny mandat i będę w treści zapytań formułował ta-

kie pytania i takie porównania, jak tylko sobie życzę. Nie chodzi jedynie i tylko wyłącznie o ro-

dzinę Pana Burmistrza, ale również o rodziny innych pracowników, bo to jest powszechnie zna-
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ne mieszkańcom miasta i takie pytania do mnie również trafiają. W kontekście tego, jaki był za-

łącznik, nie wiem, ile zapytań i interpelacji złożyłem, na pewno nie obejmują one całości budże-

tu miasta. Natomiast to, że pojawił się inny załącznik w chwili, w której korzystałem z zapytań, 

które w sprawie podobnej złożyła w odniesieniu do samorządu powiatu radna powiatowa, no 

nie jest niczym złym. Zostałem poinformowany o tym błędzie i natychmiast go skorygowałem. 

I tutaj pytam Pana Przewodniczącego Polasika, co się stało, że korespondencja, którą skorygo-

wałem i poprosiłem, aby została poprawiona, dalej trafiła do Pana Burmistrza. Skoro była na-

zwana pomyłką i w oficjalnym piśmie podpisanym podpisem kwalifikowanym została skory-

gowana. Więc co się stało, że ta korespondencja błędna, z błędnym załącznikiem trafiła jednak 

do Pana Burmistrza. Czy to niedopatrzenie? Nie śmiem twierdzić, że było inaczej. 

Przewodniczący Maciej Polasik – cała poczta, wejdę w słowo tylko, cała poczta przychodzi przez 

sekretariat Urzędu Miasta zanim trafi do... 

− Radny Kamil Kaczmarek – ona jest skierowana do Pana Przewodniczącego i jeżeli trafiła do 

Pana Burmistrza, no to trudno. Jeżeli chodzi o ostatnią kwestię, złożyłem na ręce Pana Prze-

wodniczącego propozycję planu pracy Rady Miejskiej – propozycja planu pracy stanowi za-

łącznik nr 24 do protokołu. Wiele samorządów w naszym kraju prowadzi taki dokument, pro-

wadzi swoje obrady według konkretnego planu. Wiele rad gminnych ma zaplanowane sesje na 

konkretne dni przez cały rok, tak żeby radni mogli planować swoje urlopy, swoje inne obowiąz-

ki z uszanowaniem tych terminów, które wcześniej są już zarezerwowane, ma konkretny plan 

pracy, żeby wiedzieć, na które miesiące, na które okresy w ciągu roku przygotowywać konkret-

ne informacje i zapytania. Prosiłbym o wzięcie pod uwagę przyjęcia w komisjach jakiegoś kon-

kretnego planu pracy na cały rok, tak abyśmy wiedzieli, że w kwietniu zajmujemy się polityką 

społeczną, a w listopadzie zarządzaniem kryzysowym, albo odwrotnie, według uznania komisji, 

ale w taki sposób, który ułatwi nam rzetelne i merytoryczne skupienie się nad problemami, któ-

re podejmujemy. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pani radna Marzenna Osowicka, bardzo pro-

szę. 

− Radna Marzenna Osowicka – [nie słychać początku wypowiedzi] tak, powracam, dziękuję. 

Dobrze, czyli jeszcze raz. Chodzi mi o fundusze szwajcarskie, a więc 1,3 mld franków szwaj-

carskich dla 139 krajów, chyba tak podał Pan Burmistrz. Polska ma otrzymać 320 mln franków. 

Do tego jeszcze trzeba włożyć wkład krajowy. No i pytanie, bo może to jest szansa dla naszej 

filii biblioteki w tym momencie i apel, i wniosek do biblioteki miejskiej głównej, aby wystąpiła 

o granty w tym momencie właśnie z myślą o filii, która jest autentycznie niedofinansowana. Po-

nawiam też wniosek o zrobienie takiego raportu aktualnego stanu finansów, dotyczącego filii. 

Teraz kolejna sprawa to dotyczy, no, Pan Burmistrz troszkę się powyzłośliwiał w stosunku do 

mojego kolegi Kamila, zahaczył też z nadzieją, że on płaci podatki w Chojnicach. Ja z kolei 

bardzo żałuje, że Pan Burmistrz tychże swoich podatków nie przekazuje... Tak specjalnie. Cu-

downie. No to jest Burmistrz dopiero. Zapytałam, a więc mam odpowiedź.  

Kwestia STOP dla SMOGU, który przegłosowaliśmy, w zasadzie jeszcze naszło mnie takie py-

tanie, dlaczego miasto Chojnice nie poinformowało z wyprzedzeniem kilkumiesięcznym o pla-

nowanej rezygnacji z dopłat do instalacji gazowych, skoro dyrektywa Parlamentu Europejskie-

go i Rady Unii Europejskiej z dnia 24 kwietnia 2024 roku w sprawie charakterystyki energe-

tycznej budynków weszła w życie już w maju 2024 roku, a funkcjonować ma już od początku, 

czyli od teraz, nowego roku 2025. Czyli my, mieszkańcy, mieliśmy szansę realizować te insta-

lacje gazowe, a skoro nie zostaliśmy poinformowani, wygląda to tak, że to było działanie za-

mierzone w celu oszczędzenia środków na dotacje. Były gminy w Polsce, które rzeczywiście 

zwracały na to uwagę, ale nie Gmina Miejska Chojnice.  

Kwestia jeszcze planu ogólnego, dotyczącego właśnie, momencik, muszę odszukać. Tak jest, 

plan ogólny, o którym wspomniał Pan Burmistrz na początku dzisiaj, na początku sesji. Otóż 
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mieszkańcy i jak sądzę Państwo radni również chcieliby zapoznać się z projektem tegoż planu 

ogólnego, bo niewielu ma o nim pojęcie, a dyrektor Gregus odmówił organizacjom zorganizo-

wania konsultacji, co do tego projektu planu ogólnego. Ma on zastąpić studium uwarunkowań  

i rozwoju przestrzennego miasta. Pan Burmistrz wspomniał, że dyrektor Gregus opracował już 

plan ogólny i jest on teraz uzgadniany z instytucjami. Wnioski do projektu planu ogólnego zło-

żyły tylko trzy stowarzyszenia, no bo nikt nie ma pojęcia, co to jest ten plan ogólny. Nie było 

żadnych warsztatów przygotowujących do tego tematu. No i takie moje pytanie ważne, czy plan 

ogólny będzie miał zapisy o krajobrazie priorytetowym? Czy Struga Jarcewska... Dotyczącego 

Strugi Jarcewskiej jako właśnie zapisy wynikające z audytu krajobrazowego województwa. Jest 

to moim zdaniem ogromnie ważna sprawa. Mieszkańcy Chojnic od dawna zabiegają właśnie  

o to, żeby ten teren Lasku Miejskiego i Strugi Jarcewskiej stał się autentycznie takim prioryte-

towym w dbałości przez samorząd, przez mieszkańców. Tam wiele organizacji się tym przejęło, 

Inicjatywa Mieszkańców, Alarm dla Klimatu, występowaliśmy też właśnie w obronie Lasku 

Miejskiego, w obronie polany, która miała zostać sprzedana. Na szczęście te plany się nie po-

wiodły.  

Jeszcze Pan Burmistrz wspomniał o tym, że nigdy w życiu nie zakupi starego budynku nastawni 

na dworcu, czyli mnie to bardzo zmartwiło dlatego, że ten budynek autentycznie szpeci okolice 

dworca. Pięknie wyremontowany dworzec no i taka wizytówka, próba przykrycia jakimiś bane-

rami, co kompletnie było niezgodne wręcz z prawem, łamiące zasady właśnie związane z kon-

serwatorstwem zabytków. No więc pieniądze na renowację starej nastawni można pozyskać 

właśnie z Ministerstwa Kultury i Urzędu Marszałkowskiego dla budynku, który jest zarejestro-

wany w rejestrze zabytków. Więc proszę, Panie Burmistrzu, nie odżegnywać się kompletnie od 

remontu tejże nastawni. 

No i tak jeszcze mnie naszło pytanie, dlaczego w sumie Pan […], nasz wspaniały przedsiębior-

ca, który tyle robi dobrego między innymi dla seniorów, niedawno dowiedziałam się, nie kupi 

po prostu tej drogi? Dziękuję bardzo, to wszystko. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan dyrektor Gregus, proszę bardzo, odpowie. 

− Dyrektor Waldemar Gregus – dzień dobry wszystkim. Pani radna, mam takie dosyć tenden-

cyjne pytanie – zna Pani ustawę o planowaniu? 

[wypowiedź radnej Marzenny Osowickiej poza mikrofonem] 

− Dyrektor Waldemar Gregus – to dlaczego Pani szarga moim nazwiskiem i opowiada o głupo-

tach? 

[wypowiedź radnej Marzenny Osowickiej poza mikrofonem] 

− Dyrektor Waldemar Gregus – Pani znowu to podkreśla, że pan dyrektor Gregus nie udostęp-

nił i odmówił prawa konsultacji. Otóż Pan Burmistrz na początku sesji wspomniał, że mamy 

projekt planu ogólnego. Po uzgodnieniu i zaopiniowaniu tego projektu w ramach ustawy o pla-

nowaniu zostanie on szeroko konsultowany przez wszystkich. Tego wymaga ustawa. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – ja proponuję naprawdę, żeby zmierzać ku końcowi, a nie ku 

rozwojowi tej dyskusji, która do niczego nie doprowadzi. Jeszcze... No ale już było dziękuję, dzię-

kuję. Naprawdę, kończąc... I tak wszyscy mówicie i ciągle się nakręcacie potem jednym zdaniem 

wypowiedziany przez poprzednika. Bardzo proszę, dwie osoby do zabrania głosu, Pan Burmistrz  

i Pan radny, po nim radny Kaczmarek. I myślę, że to już będzie... 

− Burmistrz Arseniusz Finster – no więc myślę, że Pan dyrektor Waldemar Gregus zareagował 

prawidłowo, ponieważ gdyby nie zareagował, to wówczas osoby, które nas słuchają, mogłyby 

uznać, że Urząd Miasta ukradkiem realizuje plan ogólny, nie konsultując go, nie poddając go 

ocenie, że chce go zrealizować bez wpływu mieszkańców, czy organizacji pozarządowych. Tak 
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nie jest. Czyli tutaj myślę, że Pani radna bez względu na to, jak odebrała wystąpienie Pana dy-

rektora Gregusa, jednak jest usatysfakcjonowana, że takie konsultacje będą.  

Dyrektywa Unii Europejskiej, od tego zacznę. Proszę Państwa, uważam, że tutaj rząd popełnił 

pewien błąd według mnie, bo trzeba było dać pewien okres, pewien czas na przepisy przejścio-

we, żeby przepłynąć z tym do momentu, w którym następuje to, co następuje. Ja jestem w trud-

nej sytuacji, no nie mogę śledzić wszystkich dyrektyw unijnych i przepowiadać, przewidywać, 

co się będzie działo na przyszłość. W taki sposób bym się tutaj próbował usprawiedliwić.  

Audyt krajobrazowy województwa jest dla nas bardzo ważnym dokumentem, który musi być 

brany pod uwagę i przecież inwestycja miasta w budowę Drogi do Igieł ze ścieżką rowerową,  

z oświetleniem, z punktem widokowym właśnie podkreśla wagę Strugi Jarcewskiej. Wycofanie 

się też moje z chęci zbycia tej polany, o której Pani mówi, też świadczy o tym, że no nie 

wszystkie inicjatywy są tutaj, jak to się mawia, przepychane większością. Ja się wycofałem 

wtedy. Powiedziałem Państwu dlaczego się wycofałem. Przeważyła, według mnie, oprócz tych 

politycznych i populistycznych głosów, przede wszystkim przeważył […], jego obecność, 

człowieka niesamowicie zaangażowanego w ochronę środowiska, człowieka dotkniętego cho-

robą. Ale on jednak przyszedł i zamanifestował swoje stanowisko, a dla mnie to jest naprawdę 

wielki autorytet.  

Jeżeli chodzi o budynek na dworcu, to tutaj się Pani znowu myli i ja bardzo bym prosił, żeby-

ście Państwo, kreując swoje opinie, jednak zapytali o pewne rzeczy, bo od kilku miesięcy pra-

cuję z […], to jest przewodniczący Stowarzyszenia Miłośników Kolei, żeby właśnie zapropo-

nować PKP Nieruchomości przekazanie nam tego budynku za darmo. Dlatego powiedziałem, że 

nigdy go nie kupię, bo można go przejąć za darmo, ale jest jeden problem. […] ma wspaniały 

pomysł, żeby konstrukcję tego budynku zachować, podnieść dach i wprowadzić do tego budyn-

ku „Tymka” czyli parowóz. To byłaby prawdziwa atrakcja, prawda? Czyli zachowujemy ele-

menty tego budynku historycznego, te, które mogą być funkcjonalne, zdejmujemy ściany, bo 

one są niepotrzebne, tam żadna działalność w środku nie zafunkcjonuje, bo mamy powierzchnie 

na naszym dworcu i wprowadzamy „Tymka”. Do tego jest potrzebna zgoda konserwatora za-

bytków i będziemy ten pomysł autorski […] bezpośrednio negocjować z panem konserwatorem 

zabytków, z Panem Chmielewskim. To też dowodzi tego, że urząd jest otwarty na inicjatywy 

społeczne stowarzyszeń. To nie pierwsza taka inicjatywa i będziemy chcieli ją realizować.  

Zapytała Pani, dlaczego […] nie kupi drogi. Nie ma trybu, w którym po prostu spółka mogłaby 

zbyć drogę. Tutaj ta nieruchomość, którą wyłączamy z przebiegu Kolejowej, już w planie miej-

scowym nie jest drogą od 7 lat, natomiast jest wykazie dróg publicznych. I dzisiaj Państwo, 

zmieniając przebieg ulicy Kolejowej, daliście możliwość do właśnie sprzedaży tej nieruchomo-

ści w przyszłości niedalekiej, bliskiej, moim zdaniem, już nawet w marcu uchwała powinna 

być. Natomiast spółka w tym stanie faktycznym, w którym byliśmy, nie mogłaby tej nierucho-

mości sprzedać. Oczywiście zada Pani pytanie, ale my mogliśmy wyłączyć i wtedy by mogła. 

Spółka nie może sprzedawać, spółka państwowa nie może sprzedawać w trybie bezprzetargo-

wym takich nieruchomości, a my, jako Rada Miejska, w drodze uchwały, możemy taką nieru-

chomość sprzedać na polepszenie warunków funkcjonowania firmy. Stąd taki tryb. Stąd taki 

tryb. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Kamil Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – więc, Panie Przewodniczący, myślę, że widzieliśmy wystąpieniem 

Pana dyrektora Gregusa, że ryba psuje się od góry, jak to mówił Ryszard Petru. Nie wiem, dla-

czego Pan nie reagował na tego typu zapędy. Gdyby Pan dyrektor Gregus krytykował Chojni-

czankę, na pewno by Pan mu przerwał. Nie życzę sobie, żeby urzędnicy miasta zwracali się do 

radnych w taki sposób. Szczyt szczytów. Ja rozumiem, że niektórzy mogą nie rozumieć żartu 

pomiędzy stwierdzeniem Słońce Chojnic a stwierdzeniem, że mamy tutaj jakiegoś namiestnika, 

który decyduje o tym, co słuszne, co dobre, co przystoi urzędnikowi. Natomiast tak po prostu 

nie jest. I ja, jako szeregowy radny, oczekuję od Pana, Panie Przewodniczący, że nie będzie się 

Pan tego typu wybrykom przysłuchiwał. Wielokrotnie w tej radzie był postulat stworzenia ko-
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deksu etycznego urzędnika i tego typu wybryki udowadniają, że jest taka konieczność, że 

urzędnicy powinni mieć wskazane, jak zachowywać się należy, a jak nie można. Przy okazji 

rozpatrywania skargi, ja naprawdę nie chcę poruszać takich tematów, natomiast Państwo pro-

wokują tego typu sytuacje. Jak może być tak, że jeżeli mieszkaniec miasta zwraca się do komi-

sji petycji, skarg i wniosków z pismem, które nie jest zaadresowane, nie podaje adresu wnio-

skodawcy, to jest ono odrzucane, a jeżeli Pan Burmistrz zwraca się do tejże komisji i nie wpisu-

je adresu, to to pismo jest przyjmowane? Jak może być, że pismo od mieszkańca musi przejść 

całą drogę administracyjną poprzez biuro podawcze, zarejestrowanie w systemie, a jak pisze 

Pan Burmistrz, to trafia z ręki do ręki. Jesteśmy równi wobec prawa, szanujemy siebie nawza-

jem? Pan, Panie Przewodniczący, ani Pan Burmistrz, nie jesteście zobowiązani szanować mnie, 

ale nie pozwolę, żebyście nie szanowali mieszkańców miasta, nie pozwolę, żebyście nie szano-

wali innych radnych, którzy mają inne zdanie. I Pan, Panie Przewodniczący, jeżeli ma konkret-

ne kompetencje, to w zakresie nie tego, żeby przerywać dyskusję, która najwidoczniej uwiera, 

ale właśnie po to, żeby przerywać tego typu wybryki. Odpytywanie radnych ze znajomości 

ustawy, komentowanie zachowania i wypowiedzi radnych. My mamy wolny mandat udzielony 

nam przez mieszkańców miasta i urzędnicy nie są od recenzowania naszej pracy. Odwrotnie, to 

my jesteśmy od recenzowania ich pracy i mamy prawo się mylić, mamy prawo nie wiedzieć, 

mamy prawo pytać. I żadnemu urzędnikowi nie powinno się pozwalać na tego typu wybryki.  

A komentarze Pana Burmistrza – bardzo dobrze, no to świadczą o tym, że to, od czego zaczą-

łem, no niestety jest rzeczywistością. Standardy, które narzuca Pan Burmistrz, stają się później 

powszechne w urzędzie, stają się powszechne wśród innych współpracujących z nim osób, które 

sankcjonują nieprawdziwe uzasadnienia do uchwał komisji petycji, skarg i wniosków. Dokąd 

my idziemy tego typu działaniami, gdzie tego typu działanie staje się chlebem powszednim. 

Mamy demokrację czysto proceduralną, żeby w papierkach nie dało się niczego znaleźć, żeby  

w dokumentach wszystko się zgadzało. Temu stoi na straży Pan mecenas Robert Wajlonis. Ale 

gdzie zaduma? Gdzie troska o dobro wspólne? Radny nie ma prawa zapytać o 6,5 mln więcej 

wydatków na Urząd Miasta, radny nie ma prawa zapytać o proces konsultacji społecznych? 

Radny nie ma prawa wypowiedzieć się w trakcie sesji Rady Miasta? Co to są za standardy? 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pani radna Marzenna Osowicka, bardzo proszę. 

− Radna Marzenna Osowicka – dziękuję, Kamilu, bardzo dziękuję, że wstawiłeś się. W tej sytu-

acji rzeczywiście przyznaję, jestem zszokowana postawą Pana dyrektora Gregusa, który rze-

czywiście nie popisał się, jeśli chodzi o powiadomienie społeczności chojnickiej na temat planu 

ogólnego. Zaledwie trzy, ja wspomniałam wcześniej stowarzyszenia, ale okazuje się, że to oso-

by, mam tu sprostowanie, złożyły właśnie wnioski. I to jest świadectwo o tym, że ten temat 

kompletnie nie jest poruszany w przestrzeni publicznej naszego miasta. Jeśli chodzi, no, no, no, 

brak edukacji co do tego planu i zróbmy coś, żeby społeczność chojnicką zainteresować tym 

tematem planu ogólnego. To dotyczy nas, mieszkańców Chojnic. Ważna sprawa jeszcze. Ja też 

uważam, że powinniśmy podjąć jakieś działania, które dotyczyłyby etyki zachowania się urzęd-

ników no i samego Pana Burmistrza, który no śmieje się, śmieje się w trakcie wypowiedzi rad-

nych. No i jest to po prostu przejaw kompletnie no braku szacunku dla rady, Wysokiej Rady,  

a zwłaszcza dla opozycji. Nie wiem, dlaczego. Takie traktowanie to jest dyskryminacja opozy-

cji, Panie Burmistrzu. No. W każdym razie ja uważam, że tego typu zachowania, Pan Gregus 

powiedział swoje i wyszedł, no to też świadczy o jego niestety klasie i kompetencji. W każdym 

razie, co jeszcze? Chciałabym w innym już temacie. Przed chwilą głosowaliśmy właśnie Via 

Pomerania jako szansę dla nas, a tymczasem najnowsze doniesienia są takie, że Generalna Dy-

rekcja Dróg Krajowych i Autostrad w piśmie do Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego stwierdza, że nie będzie pracować nad tym projektem. Tak że prawdopodobnie 

przegłosowaliśmy coś, co jest ściemą i daje tylko płonną nadzieję. Tak że no smutna konstata-

cja, bardzo smutna. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pani radna Magdalena Kamińska, bardzo proszę. 

− Radna Magdalena Kamińska – Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, Pani Skarbnik. Już 

zostało to podjęte, ten temat, który chciałam tutaj podjąć, na komisji kultury już z Panem rad-

nym Bogdanem Kufflem rozmawialiśmy też. Chciałabym złożyć wniosek o podjęcie działań 

zmierzających do przeniesienia tej Chojnickiej Golgoty z Doliny Śmierci na miejsce, które wła-

śnie bardzo dobrze zostało wskazane, czyli przy Cmentarzu Ofiar Zbrodni Hitlerowskich. Jest to 

miejsce dużo lepiej dostępne i dla młodzieży, i dla mieszkańców miasta. Tak że co w naszej 

mocy, czy w mocy rady, czy Pana Burmistrza, to bardzo bym prosiła o podjęcie takich działań. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Matthes, bardzo proszę. 

− Radny Sebastian Matthes – ja tylko do dwóch wątków chciałbym się odnieść, żeby już nie 

przedłużać dyskusji, a czuję się zobowiązany do tego, jako były przewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Taka jest nazwa tej komisji. Otóż w przypadku, gdy skargę, wniosek skła-

da mieszkaniec, musi ona spełnić odpowiednie wymogi formalne i pod tym kątem jest badana. 

Kiedy te wymogi formalne spełnia, treść tej skargi podlega procedurze dalszej podczas posie-

dzenia komisji. I to nie jest ograniczanie mieszkańcom głosu. Po prostu treść takiej skargi musi 

spełnić wymogi formalne. Natomiast Pan Burmistrz udzielił swojego wyjaśnienia na wezwanie 

Przewodniczącej Komisji. W tym przypadku nie musiał, nie musiało to pismo, wyjaśnienia Pa-

na Burmistrza, zawierać tych elementów, które winna zawierać skarga.  

Druga kwestia, Via Pomerania, temat poruszony przez Panią Marzennę Osowicką. Generalna 

dyrekcja zdaje się, że wypowiada się w zakresie ruchu, który panuje na tych drogach. Tam jest 

cała analiza przedstawiona. My natomiast tę drogę powinniśmy oceniać i rozpatrywać jej po-

wstanie nie w kontekście rozwiązań problemów komunikacyjnych, tylko obronności, bo takie 

jest założenie i w tym tak jak najbardziej ona powinna powstać. Powinniśmy wszyscy apelować 

o to, żeby powstała. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan radny Kamil Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – przepraszam wszystkich za to, że jeszcze raz zabieram głos, ale 

Pan radny Matthes, chociaż nie chciał kontynuowań, to jakby wywołuje te odpowiedzi. Te same 

wymogi formalne, które formułujemy wobec mieszkańców, sami nie wypełniamy. Petycja, 

skarga, wniosek ma mieć swoją formę. W porządku, ale z szacunku do mieszkańców ja uwa-

żam, że powinniśmy przyjmować każdą formę, każdy wniosek. Jeżeli brakuje adresu, to spró-

bować go ustalić, a nie taką skargę odrzucać, po prostu. I jeżeli my mówimy, że mieszkaniec 

musi spełnić wymogi formalne, znakomicie, ale dajmy dobry przykład. Gdzie było przegłoso-

wanie przez Wysoką Radę mojego wniosku, którego wcześniej kilkukrotnie na różnych komi-

sjach mówiono mi, że nie mogę składać wniosku. To już ustaliliśmy, ale nie posunęliśmy się ani 

o krok dalej. Gdzie jest przegłosowanie przez Wysoką Radę mojego wniosku o wyłączenie 

Przewodniczącej Komisji? Nie ma. Gdzie jest uzasadnienie pisemne w odpowiedzi na mój 

wniosek o wyłączenie członków komisji pozostających w zależności służbowej, co więcej,  

w międzyczasie awansowanych? Ktoś w międzyczasie mógłby pomyśleć – w nagrodę. Szanow-

ni Państwo, art. 105, czy § 105 statutu mówi o wyłączeniu w momencie, kiedy istnieje obawa, 

istnieje możliwość tego, że ta osoba nie będzie bezstronna. Tam nie jest napisane, że musi być 

bezstronna. Tam jest takie przypuszczenie i Państwo tych formalnych wymogów od siebie nie 

wywiązują, mając armię prawników, mając cały urząd. My tych wymogów nie stosujemy do 

siebie, które stosujemy wobec mieszkańców. Warstwę merytoryczną w zasadzie już omówiłem. 

Natomiast sprzeczność wyjaśnień Burmistrza, uzasadnienia komisji i faktów jest oczywista, bo 

w uzasadnieniu jest co innego, niż w wyjaśnieniach Burmistrza, a w sferze faktycznej jest co 

innego, niż w uzasadnieniu. No to jest nieprzepracowane. Różnie skargi były odrzucane, nato-

miast nigdy nie było to robione z takim oczywistym naruszeniem procedur i faktów. Wbrew 
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faktom, wbrew rzeczywistości, wbrew prawdzie. Tego się nie da ominąć. Nikt się nie wypowie-

dział na temat tych faktów, które poruszyłem. Pan Burmistrz będzie recenzował albo cenzuro-

wał lokalne portale, ale nie wypowiada się w kwestii tego, że zawierał nieprawdy w swoich wy-

jaśnieniach, mówiące o tym, że ten biuletyn był wydany na początku stycznia. No nie był. Był 

dystrybuowany w połowie lutego. Był wydany i umowa była podpisywana w lutym. To są fakty 

i wy oczekujecie od mieszkańców, że 30 różnych ptaszków będzie można odznaczyć przy wy-

mogach formalnych, a wobec siebie nie wymagacie ani procedury formalnej, ani faktycznego 

uzasadnienia dla tego, co wypisujecie. Ja mam nadzieję, że RIO, rozpatrując tę odpowiedź, po-

traktuje ją jako niepoważną i przejdzie do procedowania, bo w taki sposób funkcjonuje RIO – 

przyjmuje skargę, kieruje do właściwego organu i jeżeli skarga jest niesatysfakcjonująca, może 

podjąć decyzję o tym, że sama ją rozpatrzy wobec tego, że organ nie zajął należytego stanowi-

ska. I mam wrażenie, że tymi uchybieniami proceduralnymi daliście Państwo pretekst RIO, że-

by się tym zajęło. A jeżeli nie, to może prokurator. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Kończymy omawianie punktu dwudziestego 

piątego. 

Ad. 26 

Przewodniczący Maciej Polasik – w punkcie dwudziestym szóstym – informacja o złożonych in-

terpelacjach i zapytaniach. W okresie między sesjami na moje ręce wpłynęło 9 interpelacji i 3 zapy-

tania. Wszystkie one zostały skierowane do udzielenia odpowiedzi przez Pana Burmistrza. Interpe-

lacje złożyli: Pan Kamil Kaczmarek – 5, Pan Patryk Tobolski – 4. Również Pan radny Kamil 

Kaczmarek złożył 3 zapytania radnego. Wszystkie interpelacje i zapytania radnych oraz odpowie-

dzi, których udzielił Burmistrz, są w biuletynie, za wyjątkiem tych, których okres rozpatrzenia jesz-

cze nie upłynął. To tyle, jeśli chodzi o informacje o złożonych interpelacjach. 

Ad. 27 

Przewodniczący Maciej Polasik – w punkcie dwudziestym siódmym – wolne wnioski i oświad-

czenia klubowe. Ktoś chciałby zabrać? Nie widzę. 

Ad. 28 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do rozpatrywania punktu dwudziestego ósmego, 

czyli zakończenie sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. Zamykam VIII sesję Rady Miejskiej  

w Chojnicach. 

Imienne wykazy głosowania stanowią załącznik nr 25 do protokołu. 

Protokół sporządziły: Sekretarz VIII sesji Przewodniczący 

 Rady Miejskiej Rady Miejskiej  
  

Sylwia Szewe, Beata Biesek Radosław Kołak Maciej Polasik  

 


